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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 24. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 10. septembra 2024 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 

v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dámy a páni, milí kolegovia, kolegyne srdečne Vás vítam  

na 24. rokovaní Rady starostov, ktorá bola riadne  a včas zvolaná.  Z dnešného rokovania 

sa ospravedlnili všetci neprítomní. Vítam medzi nami pána primátora a tak isto aj 

zástupcov starostov, ktorí sa pre pracovné povinnosti nemôžu zúčastniť dnešného 

rokovania, takže vítam p. Iľaščíkovú za MČ Šaca, p. Hubu za MČ Západ, p. Matoušeka 

za MČ KVP, p. Kasterka splnomocnenca pre mesto a MČ. Z celkového počtu 22 je 

prítomných 13 starostov MČ, takže konštatujem, že sme uznášaniaschopní. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Igor Petrovčik a Ing. Michal Krcho  

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania vám bol zaslaný. Má ešte 

niekto nejaké pripomienky, doplnky k tomuto programu? Ak nie, budeme hlasovať 

o programe, aby sme sa ním riadili tak, ako vám bol doručený. Takže prosím hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 1 -  za: 14, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program dnešného rokovania bol 

schválený.  

- - - 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Prv než pristúpime k jednotlivým bodom rokovania máme 

tu výnimočnú udalosť, ktorá sa stáva v živote. Je to veľmi významná udalosť, chceme 

v prvom rade poďakovať dnešnému hostiteľovi Dominikovi Babušíkovi. A tá výnimočná 

udalosť, do života, do rodiny pribudol malý človiečik, malý Damiánko 27.08. Takže 

Dominik dovoľ, aby aj ja a aj pán primátor sme tebe, tvojej rodinke zablahoželali, nech 

vám malý robí radosť, nech je hlavne zdravučký, šťastný a spokojný a nech je slniečko 

vo vašej rodine a samozrejme veríme, že budete pokračovať ďalej. Takže ešte raz, za nás 

všetkých, za celú RS blahoželáme. Čakajú ťa teraz asi také krušné chvíle, takže obrovský 

potlesk. 

- - - 
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Bod č. 3 

Materiály zaradené na najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktoré 

sa uskutoční dňa 12.09.2024 

 

12.  Spolupráca pri podpore nájomného bývania – memorandá 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ja by som to na začiatku trošku otočila, keďže tu máme 

pána primátora, tak ak má niekto nejaké otázky k materiálom, ktoré budú  

na zastupiteľstve, tak nech sa páči. Samozrejme my sa k tým materiálom potom opäť 

vrátime, podľa pozvánky. Máme tu pán primátor zaradený bod Memorandum, tak možno 

toto. Prišlo to včera, tak o čo sa jedná?  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Sú 2 memorandá: Štát SR v zastúpení agentúry 

nájomného bývania mesto Nitra, Bratislava a Košice. My 3 mestá sme sa dohodli,  

na tomto projekte pracujeme asi 2 roky a sme sa dohodli, že budeme prvé 3 mestá, ktoré 

štát prioritne vo výstavbe nájomných bytov podporí. Memorandum sme mali podpisovať 

v pondelok. Je to téma, ktorá je priamo premiérska téma. Memorandá sa mal zúčastniť 

pán minister dopravy, žiaľ, na poslednú chvíľu sa to zmenilo. Memorandum so štátom 

budeme podpisovať až 23. septembra. Každopádne my sme cez víkend ešte dotiahli 

detaily aj tohto memoranda, do ktorého ešte štát zasiahol, keďže je nový šéf agentúry  

pre podporu nájomného bývania a bol vymenovaný 2. septembra. Takže sme museli 

počkať na tento termín, aby nám to agentúra odobrila. Agentúra je štátom riadená, kde 

premiér vymenuváva predsedu predstavenstva, celé predstavenstvo spolu s vládou. Táto 

agentúra vznikla na základe zákona, ktorý má svoj prvý základ v stavebnom zákone 

a následne vznikol zákon o nájomnom bývaní. Ten zákon hovorí o tom, že spoločnosti, 

ktoré budú na SR stavať nájomné bývanie, tak dostávajú úľavy na daní, najmä na DPH, 

ktoré je 5 % a ďalšie úľavy. Za podmienky, že je nájomné v týchto bytových domoch 

regulované,. Za podmienky, že ten stavebník bude tento nájomný dom prevádzkovať  

25 rokov, pričom v 20 roku je povinný nájomný dom modernizovať a v 25 roku môže 

povedať, či chce pokračovať opäť v 25 ročnej perióde alebo môže tento nájomný dom 

rozpredať. Agentúra je orgán, ktorý zabezpečuje financovanie, ktoré je nastavené tak, že 

vznikajú agentúry, finančné konzorciá, ktoré táto agentúra schvaľuje a tieto konzorciá sú 

tie, ktoré tieto byty budú na SR stavať. Výstavba nájomných bytov je nastavená tak, že 

stojí to štát 0 EUR, samosprávu to stojí 0 EUR. Sú to konzorciá, ktoré sú spojené hlavne 

z rôznych investičných bánk, dôchodkových poisťovní a pod. V tomto prípade máme 

schválenú jednu agentúru. Tou agentúrou je spoločnosť WBG, ktorá je podporená štátom, 

schválená štátom. Má všetky súčasti, ktoré štát vyžaduje. Za touto spoločnosťou sa 

nachádza 30 mld. EUR, sú to 2 štátne rozpočty a prvé projekty pôjdu do mesta Bratislava, 

Košice a Nitra. Pre Košice je v tejto chvíli vyčlenená suma asi 1,3 mld. EUR. Za touto 

sumou sa skrýva niekde medzi 5-7 tis. bytov, kde zároveň my, ako mesto budeme okrem 

tohto memoranda podpisovať aj memorandum s každou jednou agentúrou, ktorá bude  

na SR prichádzať, táto je už etablovaná a my chceme tento vklad zachytiť. Táto agentúra 

je pripravená v týchto 3 mestách investovať. Košice sú podľa všetkého najďalej v rámci 

vyjednávaní, ale tých agentúr bude pribúdať a tie memorandá prirodzene ako budú 

vznikať, budeme k nim pristupovať, pretože nám je jedno kto to financuje, my chceme 

tie nájomné domy. Čo je super na tých nájomných domoch je, že my ako mesto budeme 

môcť v istom merítku vstúpiť aj do toho, kto v týchto bytoch bude bývať. Pozor,  

my nestaviame sociálne byty. Toto sú nájomné byty pre ľudí, ktorí si proste nevedia  

cez hypotéku alebo štandardným spôsobom a sú to pracujúci ľudia, nie je to pracujúca 

chudoba, jednoducho buď nechcú už mať alebo už pochopili, že vlastníctvo bytu nie je 
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úplne najluxusnejšie čo existuje a idú tým moderným smerom alebo ľudia, ktorí nikdy 

hypotéku nebudú mať. Na Slovensku sa plánuje postaviť 25 tis. bytov a my v Košiciach 

niekde medzi 5-7 tis. s týmito agentúrami. O nič nejde v tejto chvíli. Podstatné je, že ak 

s týmito agentúrami postúpime ďalej, tak každá plocha, lokalita sa bude schvaľovať  

v zastupiteľstve. Cieľom mesta je byť tým, ktorý bude mať pozemok, ktorý vstúpi do tejto 

agendy, na ňom sa postaví nájomný dom, mesto z tohto pozemku bude kapitalizovať,  

tzn. nedáva nič za 1 EUR-o, ani zadarmo. Tento pozemok sa podľa hodnoty stane 

vstupom na výstavbu, tzn. máme možnosť, že buď časť bytov majetkovo ostáva mestu 

alebo kapitalizujeme financie tak, že % z tohto nášho kladu bude mestu ročne vyplácané 

z toho nájomného, ako štandardný business plán. A potom je len na nás do budúcna, či 

tieto peniaze, ktoré budeme získavať z nájmu od týchto agentúr, ktoré ich budú 

prevádzkovať v zmysle zákona, či tie peniaze budeme používať do výstavby sociálnych 

bytov alebo si povieme, že chceme to nájomné bývanie podporovať ešte znížením cenou 

z týchto peňazí. Existuje štatistika, stará vláda ešte pred voľbami robia prieskum na SR 

o koľko bytov majú ľudia záujem, bol tam nejaký parameter a bolo to v tisícoch, čo sa 

ľudia v priebehu nejaké týždňa prihlásili, že majú záujem o takýto produkt. Takže ten 

záujem je. Spôsobí to určite veľké zmeny v realitnom trhu, pretože tie ceny komerčných 

bytov sú veľmi vysoké. Tým, že sú nedostupné a tí, ktorí chceli vlastniť vlastnia, tí ktorí 

chceli vlastniť 3-4 vlastnia, ale sú nedostupné pre ostatných. My predpokladáme, že 

takouto obrovskou plánovanou investíciou na 10 rokov, spôsobíme to, že trh 

s nehnuteľnosťami nielen v Košiciach, ale na celom Slovensku sa začne hýbať, ceny sa 

začnú znižovať, ceny nájmov by a mali začať znižovať. Máme šancu byť prví a máme 

šancu mať aj tú podporu, aby sa to bývanie v Košiciach posunulo. A máme tu ešte jeden 

záväzok a to k VOLVU, kde v zmluve s VOLVOM máme záväzok byť maximálne 

súčinní pri vytváraní bývania. Takže plníme aj tento zmluvný záväzok s VOLVOM. 

Takže máme opäť dostať sem ľudí, s ľuďmi prichádza trvalý pobyt, peniaze, podielové 

dane atď. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pán primátor za takéto vysvetlenie. A v tejto 

chvíli prechádzame na bod č. 1. 

- - - 

 

Bod č. 1 

KOSIT a.s. – informácie o aktuálnom stave v odpadovom hospodárstve – informuje 

zástupca spoločnosti 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sme v bode č. 1, kde nám zástupcovia z KOSIT-u prišli 

povedať informácie,  aby zhodnotili aktuálny stav v odpadovom hospodárstve, keďže 

nám vznikli rôzne požiadavky, podnety, sťažnosti. Aby sme si aj povedali ako stojíme 

s polopodzemnými kontajnermi atď. Vítam medzi nami pani riaditeľkou Luciu Šprinc, 

pána Šprinca, pani Kottferovú vedúcu referátu životného prostredia. Ja ešte raz 

spomeniem otázky, ktoré aj u nás rezonujú, viacerí ste sa na mňa obrátili, ako  

na predsedníčku dozornej rady, pretože viete dobre, že v odpadovom hospodárstve, čo sa 

týka cenovej politiky, minulý rok sme sa naťahovali ako stanoviť cenu. Aj napriek tomu, 

že cena sa zvýšila, ten rozsah služieb v meste Košice bol regulovaný, pretože tie finančné 

prostriedky nedokázali pokryť objem všetkých služieb, ktoré sme si v minulosti 

zabezpečovali a práve finančné krytie týchto služieb spôsobilo deficit v rozpočte a teda 

aj to krytie z iných zdrojov je takmer 11 mil. Bol úzus, že za tie peniaze, ktoré sa vyberú 

mali by sme si objednávať v tom rozsahu služby, ale že nebudú tam miliónové doplatky, 

pretože nie je z čoho to kryť. Ja stále tvrdím, že to odpadové hospodárstvo mesta Košice 
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bol veľmi veľmi dobre nastavené predtým. Súviselo s tým aj zníženie počtu nádob  

na komunálny odpad, regulácia v rámci VKK a niekde sa to muselo odraziť a premietnuť. 

Jednak boli stiahnuté nádoby, VKK v záhradkárskych lokalitách, nádoby na bio odpad. 

Máme podnety na znečistenie na kontajneroviskách, ďalej máme podnety na to, že sú 

preplnené zberné dvory potom na to, že nejaká neštandardná alebo nevhodná 

komunikácia pracovníkov na zberných dvoroch, máme premnožené potkany vo veľkom 

množstve. Čiže aby sme si prešli a zhodnotili, aký máme aktuálny stav v nakladaní 

s odpadmi v meste Košice. Takže pani riaditeľka, nech sa páči, máš slovo.   

 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: Dobrý deň, ďakujem veľmi pekne 

za priestor a za možnosť zhodnotenia ako dopadol prvý polrok v odpadovom 

hospodárstve po zmenách ktoré sme zaviedli. Viac ako ročná, teda minuloročná diskusia 

o optimalizácii, nastavenia systému odpadového hospodárstva viedla ku redukcií 

výkonov s cieľom ušetriť nejaké financie. S odstupom času naozaj môžeme konštatovať, 

že systém zberu v Košiciach bol nastavený veľmi dobre, veľmi vyvážene a že tieto 

redukcie spôsobili prehriatie tohto systému  vo viacerých miestach. Začnem pozitívami, 

ktoré vidíme, ktoré tieto opatrenia doniesli a to sú dve. Jedno je, že elimináciou 

celoročného upratovania sa eliminoval priestor pre zneužívanie systému podnikateľmi  

a živnostníkmi, ktorí do voľne pristavených kontajnerov vozili svoj odpad  

z podnikateľskej činnosti. Zároveň, presunom odpadu na zberné dvory mesto má veľkú 

príležitosť na zvýšenie miery triedenia, pretože na zberných dvoroch sa tento odpad 

triedy, čo sa vo veľkoobjemových kontajnerov nedialo. Všetky ostatné opatrenia, podľa 

nášho monitoringu, vníma verejnosť veľmi negatívne. Okrem dlhých čakacích dôb sú 

problémy aj s vývozmi. A potom kombinácia opatrení, kde sme výrazne znížili celoročné 

upratovanie, zároveň sme zastavili odvod nadrozmerného odpadu od stanovíšť a zároveň 

sme znížili počet nádob spôsobilo to, že odpad, ktorý obyvatelia nedonesú na zberné 

dvory, tak nosia ich do kontajnerového stanovišťa a do 1000 l. nádob a toto všetko dokopy 

nám spôsobuje obrovské zvýšenie znečistenia stanovíšť. Naozaj sa nám stáva, že hodinu 

po tom, ako sa dočistí stanovište, odídeme, máme fotku a to stanovište vyzerá veľmi 

podobne ako predtým, ako sme tam prišli. Napriek tomu, že my sme na naše náklady 

posilnili veľmi výrazne čaty na dočisťovanie naozaj sa nám stáva to, že hodinu po nás tie 

kontajnerové stanovištia vyzerajú zle. Takže povedzme si presne aké opatrenia sa udiali. 

V prvom rade sme znížili počet zberných nádob v Košiciach o 150 ks. To je zhruba  

asi 5 %.  Zber a odvoz objemného odpadu v rámci celoročného upratovania sa  

z 10-tich cyklov znížil na minimálne 2. Od novembra do februára máme znížený vývoz 

KBO (kuchynský bio odpad) nádob z 2-krát týždenne na 1-krát, takže to až na jeseň 

uvidíme. Čo už vidíme, je zníženie frekvencie umývania nádob na KBO z 12-tich na 6. 

Tu chcem podotknúť, že toto je naozaj nad rámec. Nie je to eliminácia zákonnej 

povinnosti, ale skôr komfortu a tak isto v lete vnímame, že v lete bolo toto zníženie dosť 

citeľné. Zastavenie zberu odvozu nadrozmerného odpadu zo stanovíšť. To asi vnímate 

všetci. Bolo zastavené úplne s tým, že nejaké vývozy sa robili na individuálne 

objednávky. Minulý rok o takomto čase sme mali vyzbieraných okolo 80 ton, tento rok 

sme vyzbierali na mimoriadnych objednávkach 25 ton a tie tony samozrejme nezmizli, 

ale sa nám rozdelili na iné miesta. Potom sme zastavili realizáciu zberu a odvozu 

objemného odpadu z rekreačných a chatových oblastí. Teraz si prejdeme opatrenie  

po opatrení a k tomu vám poviem aj nejaké čísla. Naplnenosť kontajnerov na zmesový 

odpad. Takže znížili sme počet nádob o 150 ks. My sme tie stanovištia mali naplánované 

tak, pretože máme dni, kedy sú oveľa exponovanejšie, hlavne po víkendoch a máme dni, 

kedy sú trochu voľnejšie. A bolo to naplánované tak, aby týchto dní, keď je to naozaj 

exponované bolo čo najmenej 1, maximálne 2 do týždňa. Tým, že sme stiahli tieto 
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nádoby, tak sa nám udialo to, že  priemerná naplnenosť všetkých nádob nám v meste 

narástla o 11 %, ale sú miesta, kde je to aj o 20-25 % a ten počet kritických dní  

na kontajnerových stanovištiach sa nám zvýšil na 4-5. Čo sa týka zberných dvorov, tak 

od marca, čo sa týka návštevnosti je obrovský. Priemerne je to 34 %, ale v ten trend reálne 

vidíme od toho marca, takže ten nárast je niekde okolo 40-45 %. Samozrejme, 

registrujeme aj podnety na správanie niektorých zamestnancom na zbernom dvore. Veľmi 

sa za to ospravedlňujeme, dostali všetci inštrukcie a upozornenia, ale chápte aj vy tých 

ľudí, že naozaj vznikajú veľmi extrémne situácie na tých zberných dvoroch, hlavne  

na Popradskej a Pri bitúnku. Takže čo sa udialo je, že ten odpad nezmizol, len nútime 

obyvateľov, aby ho vozili na zberné dvory. JA chválim Košičanov, že sa naozaj takto 

zachovali a že registrujeme pomaly 3-4 tis. mesačných návštev viac na zberných dvorov, 

čo je naozaj chvályhodné. Na druhej strane, nie je to všetok odpad. Na našej strane vznikla 

potreba vývozov z týchto zberných dvorov a nie je to také jednoduché. Jeden vývoz 

znamená, že my odstavíme prevádzku zberného dvora na minimálne hodinu, keď to 

robíme cez deň. To auto tam musí prísť, kvôli bezpečnosti tam nemôže byť iné auto atď. 

Zaviedli sme, že sme určili 3 vozidlá, ktoré nič iné nerobia, len odvážajú tieto kontajnery 

v priebehu dňa, ale zároveň tieto autá pracujú 24 hod. denne a odvážajú zberné dvory aj 

v noci. Samozrejme, snažíme sa reagovať na tú zvýšenú návštevnosť a to zvýšením 

odvozu. Tato to máme nastavené z krátkodobého hľadiska, ale dlhodobé riešenie vidíme 

iné. Vidíme ho tak, že za nás si myslím, že si každá MČ v Košiciach zaslúži svoj zberný 

dvor. A keď nie kompletný zberný dvor, tak aspoň nejaké ohradené zberné miesto. Takže 

je aj taká cesta, že tam, kde nie je priestor alebo je to príliš náročné na zriadenie zberného 

dvora, tak vytvoriť nejaké ohradené miesto, kde by sa zložili tieto kontajnery a či už vy, 

ako MČ by ste to mali na starosti, aby sa regulovalo to, kto tam ten odpad donesie, aby 

sme nerobili priestor pre podnikateľov, ktorí tam budú voziť odpad zo svojej MČ, ale aby 

sme to regulovali naozaj pre poplatníkov a pre tých, ktorí na to majú nárok.  

Ku krátkodobému riešeniu máme aj taký návrh, že my máme pripravený jeden hotový 

veľký zberný dvor na Jarmočnej, ktorý sme pôvodne plánovali pre podnikateľskú 

činnosť, ale to sa veľmi neujalo, takže tento zberný dvor je pripravený k otvoreniu. Takže 

všetky tieto kombinácie opatrení spôsobujú to, že to mesto bojuje s témou odpadov oveľa 

intenzívnejšie a ja musím povedať, že najväčší problém, ktorý my vnímame v Košiciach 

je vyberanie zo smetných nádob, vandalizmus, nezákonnosť vykladania odpadu 

u kontajnerovým stanovištiam, poškodzovanie nádob. Verím tomu, že polopodzemné 

kontajnery a uzamykateľné kontajneroviská môžu byť cestou, ako z tohto von. Čo sa týka 

polopodzemných kontajnerov, tak situácia je momentálne taká, že my sme podpísali  

18. dodatok na výstavbu polopodzemných kontajnerov, ktorý sa podpísal 25.06. Dnes je 

začiatok septembra a budúci týždeň sa začne stavať prvé kontajnerové stanovište.  

Tento proces je náročný na schvaľovanie, zmluvné procesy. Budú sa stavať 2-4 stojiská 

naraz a doba výstavby 1 stojiska v prípade dobrého počasia sú 2 týždne. Takže 

optimistický scenár je, že všetko postavíme do konca roka a keď nás posunie počasie, tak 

najneskôr február/marec by mali byť všetky postavené a odovzdané. A ešte sa dotknem 

témy, ktorú my registrujeme na sociálnych sieťach a to by som vás chcela poprosiť 

o spoluprácu a to je papier. Viete, my musíme pracovať s tým, čo máme dohodnuté  

a to je, že papier môžeme vyviesť 87-krát do roka a našou snahou je zvýšiť túto 

frekvenciu, ale argument s ktorým bojujeme merná váha na inštalovanú litráž.  

To znamená, že keď zoberieme žltú nádobu, ktorá je plná a natlačená plastov, tak má 

nejakú váhu. Ak vezmeme nádobu, ktorá má papier, tak v tej nádobe je jedna nezložená 

krabica od TV, tak si viete predstaviť, že tá váha je niekde úplne inde a oni trvajú na tom 

a porovnávajú štatistiky na SR a vieme, že v Košiciach máme veľký priestor na zlepšenie 

v porovnaní s inými mestami. Takže my na jednej strane budeme s pani Kottferovou 
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a MMK pracovať na tom, aby sme získali väčšiu litráž do budúceho roka, ale zároveň 

potrebujeme spolu intenzívne pracovať na zvýšenie edukácie na túto tému. Toto je 

z mojej prezentácie všetko, takže ak sú nejaké otázky, nech sa páči, radi na ne odpovieme. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka. Mňa by zaujímala 

jedna otázka, keď si spomínala, že do februára by mali byť postavené tie polpodzemné 

stojiská. O akom počte tých stojísk sa bavíme?  

 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: 40 samostatných stanovíšť vo 8 MČ, 

čiže 5 stanovíšť do každej MČ. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme tu aj pani Kottferovú, vedúcu ŽP. Chcem sa opýtať, 

má mesto nejakú ambíciu, chceme sa vrátiť k rozsahu služieb minulých rokov? Alebo je 

niečo na stole, pripravuje sa zvýšenie? Alebo ostávame na takejto sume a nebudeme sa 

už k tomu vracať a ideme v úsporných opatreniach? Nech sa páči, máte slovo. 

 

p. Kottferová, vedúca referátu ŽP: Ďakujem za slovo, dobrý deň prajem. Zatiaľ sme v etape, že 

sme pred stanovením rozpočtu. Nás limituje rozpočet a tak isto rozsah služby. Sme si 

vedomí, že sú tam veci, ktoré pani riaditeľka spomenula, ktoré nie sú výhodné a to je tá 

orientácia na zberné dvory a tam sú veľmi dobre navrhnuté tie opatrenia. Toto máme aj 

v stratégii a opakovane sa k tomu hlásime, že to bol ten návrh, ale ten je limitovaný 

financiami. VKK jarné a jesenné to je zákon, to by sme nechali, ale priorita by boli zberné 

dvory. My sme sa snažili tie redukcie urobiť tak, aby zákon bol zachovaný.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za odpoveď. Pán starosta Krcho, nech sa 

páči.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Mňa zaujala jedna vec,  

čo povedala pani riaditeľka a to je, že bolo by vhodné, keby každá MČ mala zberný dvor, 

ale potom povedala jednu vec a k nej sa chcem vrátiť a opýtať sa. Je možnosť,  

resp. KOSIT alebo mesto uvažuje, keď MČ vie zabezpečiť priestor, ktorý by bol 

ohradený, kontrolovaný osobou, ktorá by kontrolovala naplňovanie kontajnerov. 

Modelová situácia, máme dvor, kde by boli 2 kontajnery, zamestnanec úradu, ktorý by 

chodil kontrolovať dovoz odpadu, na konci dňa sa to zamkne, ideálne by bolo, keby to 

bolo aj pod kamerou a potom by sa vyviezli a znova sa tie kontajnery priviezli. Ak by 

takáto možnosť bola, kto by to platil? MČ alebo by to bola spolupráca, kde keď my vieme 

zabezpečiť nejakú kontrolu nadrozmerného odpadu. Aká je tá bližšia predstava? Lebo 

dosť by to pomohlo naším občanom, keďže tie celoročné boli zrušené a pokiaľ by to bolo 

kontrolované a bola by to spolupráca s KOSIT-om a mestom, tak to je cesta k riešeniu 

ako to mať nekontrolovateľne po obciach, ale mať to kontrolované na konkrétnych 

miestach. Takže ja by som toto privítal, len čo by to stálo MČ alebo za kým ísť, ak by 

sme niečo také chceli dohodnúť. Ďakujem. 

 

p. Kottferová, vedúca referátu ŽP: Ak môžem, pokiaľ viem, tak kolega ešte pred dovolenkou 

komunikoval s niektorými zástupcami MČ. Len toto by sme asi nenazývali zberným 

dvorom, pretože ten má náležitosti, povolenia atď. Ale také zberné miesto, ako ste 

povedali, tak podľa môjho názoru financovanie mesto.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pani riaditeľka.  
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p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: V podstate to ani veľa naviac stáť 

nebude, lebo my tie vývozy robíme tak či tak. Nie zo zberných dvorov, akurát že zriedime 

frekvenciu na zbernom dvore a rozložíme to aj na komunikáciách a postavíme to bližšie 

ľuďom. Takže ja si myslím, že toto nejaké väčšie náklady naviac nebude mesto stáť. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže mať vhodný priestor, pozemok buď mesta alebo MČ, 

oplotiť to. Nech sa páči, pán Babušík a potom pán Matoušek. 

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem pekne. Ja by som chcel 

podporiť kolegu z Košickej Novej Vsi, vzhľadom na to, že Košice okres III. nemá ako 

jediný okres zberný dvor. My sme sa na túto tému už viackrát rozprávali a je tam návrh 

nejakého riešenia len ten pozemok patrí pod štát, takže by bolo možno vhodné otvoriť 

jednania so štátom, resp. s Ministerstvom vnútra, ktoré má v správe tento pozemok. 

A chcel som sa opýtať, je plánovaných 40 stojísk s tým, že koľko ich bude realizovaných 

tento rok? Pokiaľ mám správnu informáciu z tých 5 budú len 2 v našej MČ tento rok 

a ďalšie sú v procese. 

 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: Mám za to, že všetkých 40 by malo 

byť do konca februára postavených.  

 

p. Šprinc, spol. KOSIT a.s.: Tých 20 je v štádiu rozpracovanosti, kde už sa rieši len projekt 

dočasného dopravného obmedzenia a pod. náležitosti. Podstatné sú v rôznych fázach 

inžinierskeho procesu, ale ak, ako hovorila pani riaditeľka, bude počasie priať, najneskôr 

do konca februára/marca je možné postaviť všetkých 40 stojísk.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán Matoušek, nech sa páči. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem pekne. Mohol by som 

vás poprosiť o zaslanie mapky umiestnenia tých kontajnerov po Košiciach, aby sme si to 

mohli podrobnejšie pozrieť? 

 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: To vás poprosím potom cez pána 

Magulu. On má všetky informácie. Každá MČ pozná svoje umiestnenie. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Dobre v poriadku. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tie stanovištia sme si sami definovali, podstatné sú tie 

šírkové pomery. Každý musí vedieť, že tá cesta musí mať parametre a kapacity a ďalšia 

vec aj siete. Čiže nájsť tie správne miesta, kde to môže byť trvalo nejaký čas. Nech sa 

páči, Igor.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ďakujem pani predsedníčka. Moja prvá otázka 

je, že keď dokončíte alebo sa bude v priebehu času dokončovať tých 40 polopodzemných 

kontajnerovísk, či budete akceptovať v rámci rozvozového plánu a servisovaniu týchto 

polopodzemných aj naše 2 polopodzemné, ktoré ideme my, ako MČ v blízkej dobe 

vybudovať na Karpatskej a Dargovskej ulici. 

 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: Toto je asi otázka na pani 

Kottferovú.  
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p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Lebo mesto nám stále odkladá, zdržuje  

na rôznych drobnostiach ako sú m2, dostal som vyjadrenie, dobre že nie až od prezidenta 

republiky a na druhej strane chápem, že sa potrebuje MČ pozdržať, aby mesto bolo prvé 

s tými svojimi, ale to je v poriadku. To nie sú preteky, kto bude prvý, ale ide o to, že keď 

už aj my ich konečne postavíme, či ich zahrniete do rozvozového plánu.  

 

p. Kottferová, vedúca referátu ŽP: Pán starosta, to aj bolo dohodnuté takto, že s týmito spolu. 

Ono to súvisí aj s logistikou zberu a nákladmi s tým spojené. 

 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: A tak isto aj nádoby a pokiaľ viem, 

tak máte také nádoby, také isté aké má mesto, takže tam technicky nie je problém.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Dobre, ďakujem veľmi pekne. A potom ešte 

máme prosbu, aj sme sa bavili na rokovaní s pánom Šprincom, že ozaj dohliadnime na to, 

aby tie ťažké vozidlá nám nechodili po dlažbe. Teraz sa robí aj Vrátna ulica a aby sa 

nestalo, že sa dokončí a zase tam príde 20 tonové auto. Urobme maximum pre to, aby 

nám tie ťažké vozidlá neničili dlažbu v historickom centre. 

 

p. Šprinc, spol. KOSIT a.s.: Komunikujeme s pánom Magulom, on zároveň s dopravnými 

odborníkmi, kde máme dohodnuté pravidlá ako zabezpečovať zbery v týchto lokalitách. 

Nie je to jednoduché, lebo tou technikou musíme porušovať zákony cestnej premávky, 

cúvať do jednosmeriek a pod., ale riešime to. Aj tú Vrátnu sme už riešili. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Dobre, ďakujem a posledná téma je ten 

nešťastný vrecový zber, ktorý je z dlhodobého hľadiska neudržateľný v historickom 

centre. To sme sa aj bavili na rokovaní, čiže v tom zlatom kríži budeme musieť určite 

zadefinovať do budúcna inak, ale už keď to musíme robiť tak, ako musíme nejaký čas, 

ďakujem veľmi pekne za list, ktorý prišiel z KOSIT-u, kde KOSIT vysvetľuje, že eviduje 

problém, ktorý som otvoril na úrovni historickej časti mesta. Ide o zničenú a pravidelne 

zašpinenú dlažbu starým olejom z gastro prevádzok v centre mesta. Samozrejme, 

rozumiem tomu, že KOSIT len odváža niečo, čo niekto spôsobí, ale chcem poprosiť 

o zvýšený dohľad aj spoločnosti KOSIT a aj ich zamestnancov, aby sa odhalili v blízkej 

dobe tí nespratníci, ktorí to vytvárajú a rieši sa to na enviro polícii. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pani Iľaščíková. 

 

p. Iľaščíková, zástupkyňa starostu MČ Košice – Šaca: Ďakujem. Ja som sa chcela opýtať pani 

Kottferovej, že ako myslia potom na tie MČ, v ktorých nebudú vybudované tie 

polopodzemné kontajnery? Viem, že sme sa o tom bavili, že je to nerentabilné zachádzať 

až do Šace kvôli jednému polopodzemnému kontajneru. A teda čo dostanú tieto MČ? 

Budú vybudované nejaké moderné, uzamykateľné kontajneroviská?  

 

p. Kottferová, vedúca referátu ŽP: Priznám sa, že teraz riešime riadok v rozpočte a to je ten 

zber a nakladanie To je to, čo pokrýva miestny poplatok alebo by mal pokrývať. 

A v takýchto prípadoch to už sú investície mestá a to zatiaľ nemá v pláne. My sme robili 

6 uzamykateľných z vlastnej iniciatívy ešte v roku 2017/2018 v každej väčšej MČ a zistili 

sme, že to nebol správny krok. Máme podnety od občanov a hlavne teraz v tomto období, 

že ľudia nesúhlasia, nevidia ten prospech tých uzamykateľných. Pretože 

z uzamykateľného sa stáva iba uzatvárateľné kontajnerové stanovište. Čo sa týka Šace, 

vy tam máte okrem zberného dvoru ešte aj zberné miesto. Takže na toto by bolo vhodné 
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sa pozrieť, takže ja poviem kolegovi, nech sa s vami prejde. Lebo plán výstavby 

uzatvárateľných, uzamykateľných zatiaľ neviem o tom, ako investícia mesta.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Počuli sme viacero odporúčaní do budúcna a to sú zberné 

miesta a zberné dvory. Tu však treba počítať, že automaticky ide náklad na vybudovanie 

zberných dvorov, čiže vybudovanie jedného zberného dvora väčšieho koľko stojí? Okolo 

250-300 tis. prevádzka ročne? Od veľkosti to záleží + pozemok atď. Pán starosta Kavuľa, 

nech sa páči. 

 

p. Kavuľa, starosta MČ Košice – Pereš: Dobrý deň prajem. Využívam túto príležitosť, ja mám 

2 otázky. Začnem tým, že naozaj za posledný rok registrujem o 80 % lepšiu a skvalitnenú 

činnosť pri odbere alebo vyvážaní komunálneho odpadu na Pereši, ale sú tam 2 vážne 

problémy. Prvý problém je, neviem sa dopracovať k tomu, že ako to bolo z hľadiska 

sofistiky alebo z hľadiska organizačného zabezpečenia ako boli rozvážané hnedé 

vedierka. Dodnes neviem na to prísť ako, pretože mne stále volajú ľudia, že  

napr. na Krásnohorskej dom č. 1 má, č. 5 má, medzitým nemajú, ďalší má. Ja nemám 

šancu vedieť, ako to je. Zhodou okolností ten čo teraz rozpráva, dodnes nemá hnedé 

vedierko a už som to 3-krát hovoril, takže prosím, skúste to preveriť, lebo ja nemám 

možnosť tým ľuďom odpovedať, že prečo sused má a prečo niekto nemá. Druhá vec je, 

bolo mi povedané z vášho dispečingu, lebo sa začali sťažovať ľudia posledné 2 mesiace, 

že pri vyvážaní tých KUKA nádob vzniká taký fenomén, že jedni majú a druhí nemajú. 

Dispečing mi oznámil, že vy ste zaviedli taký režim, že od 6:00 hod. rána sa už vraj 

vyváža odpad, čo ja som toto na Pereši nikdy nezaregistroval. A ja som dal teda na našu 

aplikáciu, že vyberte odpad večer alebo skoro ráno, že keď to zberné auto prejde tade, už 

sa druhýkrát nevráti, ale to ľudia nevedia. A my sme na to tiež neboli upozornení,  

že od 6:00 hod. rána sa už zberá. Na záver, aby to nebolo len kritické, KOSIT sa výrazne 

zlepšil na Pereši. Takže ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem a nech sa páči, pani riaditeľka.  

 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: Krátko zareagujem na to. Ďakujeme 

veľmi pekne za pochvalu. Čo sa týka vedierok, tak pokiaľ viem, tak máme dohodnutý 

taký režim s pánom Magulom, že každá MČ dostala pár vedierok na to, aby keď sa takýto 

nejaký zábudlivec ozve, tak aby mohla distribuovať. Ak nie, tak hneď ako sa vráti 

z dovolenky to zabezpečíme alebo donesieme. A čo sa týka zberu, tak VZN roky hovorí 

o tom, že zber v Košiciach je od 6:00 hod. rána a my v tomto režime pracujeme. Niekedy 

sa stane, že zmeníme svoj harmonogram, aby sme všetko postíhali a obyvateľ má vedieť, 

že deň vývozu začína ráno o 6:00 hod. Snažíme sa nemeniť deň vývozu, maximálne len 

hodinu vývozu. Takže asi by trebalo informovať obyvateľov, že podľa VZN je to 

v poriadku a môžeme takto voziť, takže asi je lepšie večer vyniesť tú nádobu.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem. Dominik, nech sa páči.   

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. 

Ja som to síce už riešil s MMK s pánom Magulom. Nám sa posledný mesiac stáva, ozýva 

sa nám stále jedna obyvateľka, že v nedeľu sa vyváža sklo v skorých ranných hodinách, 

že ju to dosť ruší pri deťoch, otvorených oknách cez leto. Takže na toto sme akurát 

upozornili, takže možno vás chcem poprosiť, predsa to sklo je citlivá záležitosť, keď to 

celé dosť búcha pri vývoze. Ďakujem. 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, otázky na spoločnosť KOSIT, aj na pani 

vedúci ŽP sme vyčerpali. Veľmi pekne ďakujem za vašu účasť na dnešnom rokovaní. 

Teším sa na ďalšiu spoluprácu.   
 

p. Šprinc, riaditeľka pre obchod a rozvoj spol. KOSIT a.s.: Ďakujeme veľmi pekne aj my  

za pozornosť a prajeme ešte pekný deň.  

- - - 

Bod č. 2 

Ohrozenia v školách a školských zariadeniach – referát CO, BOZP a PO mesta Košice 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme ďalším bodom, ktorým je Ohrozenia 

v školách a školských zariadeniach, ktorý bude prezentovať referát civilnej ochrany, 

BOZP a PO mesta Košice. Vítam medzi nami pána Ing. Petra Ferjenčíka, jeho pracovný 

tím, vítam medzi nami aj pána riaditeľa štátnej polície Obvodného oddelenia MČ Nad 

jazerom pána Gancarčíka, Okresné riaditeľstvo tu máme a zástupcov z Krajského 

riaditeľstva. Máme veľmi vážnu tému, ktorá rezonuje uplynulé mesiace, týždne a teraz to 

rezonuje takmer každý jeden deň v školských zariadeniach, verejných objektoch, 

cirkevných, nástražné výbušné systémy, nebezpečné látky, bomby, evakuácie na dennej 

báze nielen v Košiciach, po celom Slovensku. Je veľmi dôležité sa tejto téme venovať 

a aby sme aj my, štatutári vedeli ako postupovať a ako vieme byť my nápomocní. 

V mnohých MČ sú školské zariadenia, aj keď nie sme zriaďovateľmi, je ním mesto 

Košice, ale aj tak, aj napriek tomu to konkrétne zariadene potrebuje súčinnosť štatutára. 

Máme vlastné objekty, kde vieme pomôcť s evakuáciou, umiestnením detí, ale všetko 

ostatné k tomu vysvetlia odborníci, teda ak je odporúčanie, nariadenie a všetko, čo s tým 

súvisí. Aj v médiách sa rôznia informácie, či vôbec treba evakuovať, netreba evakuovať, 

čiže aby sme si tieto veci minimálne na území mesta Košice zjednotili. Toľko z mojej 

strany. Nech sa páči, pán vedúci máte slovo. 

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Ďakujem pekne, dobrý deň prajem. Dovolili sme 

si navrhnúť vstup na RS s týmto pracovným stretnutím. Toto stretnutie by malo mať  

za ciel hlavne vyvolať spoluprácu medzi samosprávnymi orgánmi MČ a medzi mestom 

Košice, hlavne v oblasti civilnej ochrany. Tých anonymných oznámení máme viac, budú 

o tom hovoriť zástupcovia policajného zboru, ja k tomu poviem jednu vetu: 

Nepodceňovať. Prvá vec, ktorú máme urobiť je volať 158 bez zdržania. Ak sa neviem 

dovolať na 158, využijem ďalšie linky tiesňového volania, čiže 112, 150, poprípade 159. 

Ak tá vyhrážka je adresovaná na objekt, tak urýchlene objekt opustiť. Toto urýchlené 

opustenie objektu nám spôsobuje v súčasnej dobe najviac problémov, hlavne v súvislosti 

so školskými zariadeniami. Elimináciu rôznych nástrah, či už sú to bomby, výbušné 

a nástražné systémy určite sa to nesnažiť riešiť vo vlastnej kompetencii. Zavolať 

odborníkov, ktorí sú na to určení a majú na to spôsobilosť, čiže policajný zbor a podľa 

pokynov policajného zboru postupovať. Ak nie je policajný zbor, ešte je tu hasičský zbor, 

ktorý povie, aké pokyny budú ďalej. V uplynulom období sme mali niekoľko bombových 

útokov, predvčerom boli, včera boli, takže tých útokov máme veľmi veľa. Nás, ako 

samosprávu technologický postup, protokoly a riešenia tohto problému veľmi netlačia, 

nás zaujíma to, že čo budeme robiť v decembri, januári, februári pri evakuácii detí, ktoré 

nebudú mať čas na obliekanie sa. A plus ďalšia vec, kde tie deti presunieme. Čo sa týka 

evakuácii škôl, zatiaľ platí metodické usmernenie, ktoré školy majú, ale toto metodické 

usmernenie je zamerané hlavne na ochranu pred požiarmi. Toto usmernenie sa odvoláva 

na to, že vychádza z evakuačného plánu obce. Každý objekt, hlavne školské zariadenie, 

ktoré má právnu subjektivitu sa musí riadiť zákonom č. 42, § 16 ako právnická osoba, 

napriek tomu, že zriaďovateľ je mesto, či iná organizácia. To znamená, že vychádza 
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z toho, ale my, ako mesto berieme do úvahy, že sú to deti, ktoré sú na území mesta 

a znamená to, že budeme to centrálne zabezpečovať zo strany mesta. Tu budeme od vás 

vyžadovať pomoc, o chvíľu sa k tomu dostaneme, že v čom. Doterajšie usmernenia, ktoré 

prišli či už na školstvo alebo riaditeľom škôl, tak všetky sa odvolávajú na to, že treba 

postupovať podľa pokynov policajného zboru. Policajný zbor to vysvetlí, ako naozaj 

treba postupovať, čo majú riaditelia škôl robiť. Teraz sa vrátim k tomu, prečo sme tu. 

Vrátim sa k predminulému týždňu, keď sme mali na 40-tich školách hrozbu a tam je 

otázka, kto vyhlási mimoriadnu situáciu, keď chceme všetky školy evakuovať. Aj 1 školu, 

keď chceme evakuovať, tak musíme mať mimoriadnu situáciu. Kto to vyhlási? Zasahujú 

orgány štátu, tzn. policajný, hasičský a záchranný zbor. Vyhlási to okresný úrad alebo 

mesto? Pre mesto nie je problém vyhlásiť mimoriadnu situáciu, len príde mi to divné, že 

mesto Košice ako samosprávny orgán dával pokyny hasičskému a záchrannému zboru, 

resp. policajnému zboru, kde obidvaja sú velitelia zásahu podľa toho, čo sa tam deje. 

Ďalšia vec, ak chceme prepravu, musíme mať vyhlásenú mimoriadnu situáciu, tzn. ak 

chceme deti prepraviť niekde do nejakého objektu, ktoré sú v zimnom období, musíme 

mať na to zvláštny príkaz a vyhlásenú mimoriadnu situáciu. Ak deti chceme umiestniť  

do nejakých iných objektov, ktoré nie sú v správe mesta, tak potrebujeme na to vydať 

príkaz a k tomu je treba opäť vyhlásenie mimoriadnej situácie. Na území mesta máme 

celkom deti 3-6 rokov je to 6597 detí a 6-15 rokov 19 860 detí. Celkom týchto detí, ktoré 

by sme mali evakuovať z MŠ a ZŠ je 26 500 cca. Naša kapacita prepravy DPMK 

autobusmi je 17 300 osôb. A tu je ten hlavný dôvod, prečo som požiadal, aby sme sa 

stretli so starostami. Chcel by som vás požiadať, aby ste nám poslali prípadne možné 

využitie objektov, ktoré sú v blízkosti vašich ZŠ na území vašej MČ, ktoré by sme mohli 

zahrnúť do spôsobu ochrany týchto detí bez prepravy. To je z toho dôvodu, aby sme tie 

deti nepresúvali krížom krážom po meste, obzvlášť v zimnom období. Pokiaľ vás 

v súvislosti s týmto problémom čokoľvek napadne, kľudne to napíšte do mailu a my sa 

budeme snažiť z toho urobiť komplexný materiál, aby to bolo v súlade aj s tým, čo 

ministerstvo vnútra spracováva tie pokyny, ktoré sú. Aby to bolo v súlade aj s hasičským, 

záchranným zborom a s tým, aby sme ochránili naše deti v MŠ a ZŠ. A čo sa týka tých 

objektov, tak všetky objekty bez ohľadu na to, komu patria. Čiže vlastníctvo môže byť 

právnická osoba, mesto, MČ, cirkev, hocikto. Čiže tam, kde sa tie deti vedia čo 

najrýchlejšie presunúť. Z mojej strany by to bolo všetko. Dôležitá vec je, že budeme to 

dopĺňať v spolupráci s okresným úradom, aj do analýzy územia. Teraz by som poprosil 

zástupcov ministerstva vnútra, aby nám povedali pár slov k tomu.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, váš pohľad a teda nejaký spôsob riešenia tejto 

situácie.  

 

p. Macko, zástupca Okresného riaditeľa Policajného zboru v Košiciach: Dobrý deň všetkým. 

Čo sa týka týchto mäkkých cieľov, pokiaľ môžem rozprávať za okresné riaditeľstvo, 

dobre viete, že od pondelka minulého týždňa nám začalo zasielanie mailových hrozieb 

týkajúce sa nielen mesta Košice, ale týkajúce sa v rámci celého Slovenska. Zatiaľ  

v súvislosti so spracovanými koordinačnými plánmi máme nastavené na každú jednu, či 

sa to týka ZŠ alebo SŠ, máme tzv. mäkké ciele. Neviem či ste vy informovaní, ale každý 

jeden riaditeľ na ZŠ aj SŠ má kontakt priamo na policajta, ktorý je v jeho MČ. Z našej 

strany pri obdržaní mailovej hrozby to jedno či anonym alebo nie, o tom, že na niektorej 

ZŠ alebo SŠ je umiestnená nejaká výbušnina alebo hrozba, policajný zbor, bohužiaľ, musí 

zasahovať tak, ako keby tam táto hrozba bola. Na každú jednu školu príde policajt a bude 

priamo rozprávať so zodpovednou osobou. Pokiaľ tam nebude riaditeľ školy, tak je tam 

zástupca riaditeľa školy. My s nimi priamo komunikujeme, priamo s nimi 
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spolupracujeme. V rámci posledných dní sme mali 43 škôl v rámci celého KSK.  

Ale skutočne v meste Košice my aj tak ideme, aj keď tam nie je hlásená bomba aj tak tí, 

ktorí sú napísaní na tú ZŠ idú do kontaktu s tým pánom riaditeľom alebo zástupkyňou 

a s nimi úzko spolupracujú. Od vás skutočne tie veci, ktoré pán Ferjenčík požadoval bolo 

by dobré, keby sme my mali po spracovaní všetkých podkladov tú spätnú väzbu. Vážne 

sa to myslí, len toto čo tu teraz chceme prejednať je to, čo s tými žiakmi. Berme, že ako 

povedal pán Ferjenčík, že máme tu 24 tis., bohužiaľ my počítame alebo nám anonymné 

oznámenie chodia aj na SŠ. To sú žiaci, ktorí majú nad 15 rokov viac, do tých 18 rokov 

a plus strediská a CVČ. Takže my tých žiakov máme trošku väčší počet, pokiaľ sú 

ohrozené. Takže z vašej strany skutočne len, keby ste boli takí láskaví po obdržaní týchto 

mailových správ pánovi Ferjenčíkovi a my sa následne už s ním spojíme a my už aby sme 

vedeli aj tých zriaďovateľov škôl upovedomiť o tom, kde tie deti majú ísť. K nám budú 

chodiť, či na 158 alebo 159 na MsP telefonáty a rodičia sa budú pýtať, kde mám syna, 

dcéru a aby sme im my vedeli poskytnúť informáciu, že z takej a takej ZŠ boli deti 

odvezené napr. do objektu takého a takého. Aby sme my mali následne tú spätnú väzbu. 

Takže z našej strany asi toľko.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže odporúčanie je, ako sú tie školy umiestnené, tak v jej 

blízkosti hľadať objekty, aby sme tie deti nemuseli vláčiť cez celé územie, nakladať  

do autobusov. Aj zo zákona máme určité povinnosti civilnej ochrany, takže MČ musia 

mať urobený passport jednotlivých objektov. Ďakujem veľmi pekne . Poprosila by som 

aj zástupcov Krajského riaditeľstva, nech sa páči a potom pani vedúca oddelenia školstva, 

pani Lopušniaková. 

 

p. Angelovová Krajské riaditeľstvo Policajného zboru v Košiciach: Dobrý deň, som 

pracovníčka skupiny v rámci ochrany mäkkých cieľov. Viac menej už kolega povedal 

všetko čo týka tej evakuácie atď. K tomu asi môžem dodať to, že v súčasnosti sa v rámci 

Ministerstva vnútra na prezidiálnej zložke pripravujú odporúčania a postupy pre školy. 

Určite je potrebné, aby si školy nacvičovali pravidelne evakuáciu a čo sa týka ďalšieho 

postupu, ako hovoril kolega, tak potom pripraviť ten priestor, kde by sa mohli deti 

umiestniť. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem. Nech sa páči, pani vedúca oddelenia školstva.   

 

p. Lopušniaková, vedúca odd. školstva: Dobrý deň prajem. Áno, mali sme v minulom týždni 

rušno na školách. Samozrejme, my to máme ošetrené tak, že žiadame od riaditeľov 

informáciu, ak sa deje nejaká taká krízová situácia Čiže mali sme tú informáciu, následne 

sme kontaktovali Regionálny úrad školskej správy a žiadali sme o nejaký pokyn, ako 

máme postupovať. Boli nám zaslané písomné pokyny, ktoré sme zaslali školám, čiže 

školy tak, ako už bolo povedané, postupujú počas krízových udalosti na základe postupu, 

ktorý majú vypracovaný z Ministerstva školstva. Zároveň majú príkaz o každej takejto 

situácii informovať policajný zbor a riadiť sa pokynmi policajného zboru. Mali sme 

minulý týždeň aj poradu s riaditeľmi škôl, keďže máme začiatok školského roka 

a vyvstáli tam tieto otázky, ako majú ďalej postupovať v prípade, že je potrebná evakuácia 

alebo nie je potrebná evakuácia. Trochu nebolo celkom jasné, pretože minister školstva 

vydal 3. septembra pokyn na evakuáciu, keďže to bol prvý deň takáto situácia, ale tento 

jeho pokyn na prerušenie vyučovania po 11:00 hod. bol v podstate vydaný len na ten 

jeden deň, toho 03.09., takže následne už takýto pokyn školy nemali a riadili sa pokynmi 

policajného zboru. Určite ja za školy a riaditeľov škôl naozaj privítam, ak z pozície vás 

starostov MČ budeme vedieť, kam tí riaditelia majú potom nasmerovať svojich žiakov, 
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ale už dopredu, aby naozaj mohli evakuáciu precvičovať, lebo o toto sme ich žiadali  

na porade. Dostali pokyn, aby nacvičovali evakuáciu nielen v rámci nejakého požiaru 

alebo nejakých iných udalostí, ale aj v rámci týchto bombových útokov z dôvodov 

prípravy detí psychicky, aby boli nacvičení, aby vedeli, ale hlavne, aby vedeli učitelia ako 

majú postupovať, aby v danej situácii zachovali čo možno najväčší kľud. Takže naozaj 

my sme ich k tomu vyzvali a budeme veľmi radi, ak budú mať pokyn alebo tie možnosti, 

kam pôjdu a aby si tieto všetky situácie nacvičili, lebo pre dieťa aj pre učiteľa je to veľmi 

dôležité. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Tak určite je to pre všetky strany veľký 

stres, pretože je to veľká masa ľudí, ktorých treba niekde umiestniť a postarať sa o nich  

a v nejakom krátkom čase zabezpečiť a postarať sa o ich bezpečnosť. Poprosím o slovo 

pána riaditeľa Gancarčíka z policajnej stanice MČ Košice - Nad jazerom, takže nech sa 

páči. 

 

p. Gancarčík, riaditeľ štátnej polície Obvodného oddelenia MČ Košie - Nad jazerom:  Dobrý 

deň prajem. Nadviažem na slová zástupkyni školstva, kde minulý rok sme mali také prvé 

stretnutie so zástupcami školstva a teda riaditeľov a zástupcov školy, kde prišli  

so záujmom, zodpovedne všetci. Bola plná zasadačka, asi 150 ľudí, kde prešla prvá vlna 

tých mäkkých cieľov útokov na školy, ktorá bola viac-menej zameraná na vnútorné útoky 

školy, ako boli Vrútky kde páchateľ vošiel do objektu s nožom napadol tam personál. 

Vieme, že zástupca riaditeľa školy tam bránil zástupkyňu, ktorý zahynul na mieste, došlo 

až k streľbe a potom ten dopyt po tom ako sa chovať, čo by sme mali robiť a s kým 

spolupracovať vyústil v ten pokyn policajného prezidenta o mäkkých cieľoch, kde každá 

škola dostala svojho zástupcu v rámci obvodného oddelenia pre ten prvý kontakt.  

Ten prvý kontakt zhodnotí ten policajt nie sám, okamžite informuje svojho nadriadeného 

riaditeľa, ten informuje kontaktného pracovníka na okresnom riaditeľstve až po krajské 

riaditeľstvo a vtedy vyhodnocujeme ten stupeň nebezpečnosti aj v takýchto prípadoch, 

ako sú bombové útoky. Preto budeme to ošetriť, ako tu je dotaz kto ho vyhlási. Naposledy 

sme mali také 2 prípady v 1 deň, kde žiak s Aspergerovým syndrómom nám roznosil 

obálky postrihané po škole, po kabinetoch, nahádzal ich učiteľom do kabinetov a keď si 

zložili ten postrihaný papier, bol tam text: „Tento týždeň sa tu budú diať veľké veci.“ 

Napísal to aj spolužiačke, tebe nechcem ublížiť a vtedy už treba spozornieť,  

kde pochválim riaditeľa školy, povedal nám o tom, stiahli sme tím, okresné riaditeľstvo, 

zavolali sme aj NAKU, začali sme preverovať všetky veci aj spolužiačku a nakoniec 

vyšlo z toho, že nemyslel to tak vážne, ako to vyzeralo. Ale poďme k tomu, čo sa stalo 

pred McDonaldom, kde tá bomba naozaj buchla a keby bola technicky dobre urobená, 

mohlo to byť ďaleko, ďaleko horšie. Preto ten stres nechceme preniesť a ani 

zodpovednosť na riaditeľa školy, ale pokiaľ to bude tak, ako to hovorí civilná obrana, 

riadiť policajný alebo hasičský zbor, je to presne o situácii, keď je tam hlásený únik plynu. 

V prvom rade má slovo odborník, ktorý je hasič, pokiaľ je tam aktívny strelec, vtedy berie 

na seba zodpovednosť policajný zbor, kde sú pripravené scenáre tzv. aktívneho strelca, 

pohotovostný policajný útvar, ktorý je v režime 24 hod. ako prvý na mieste. Zo strany 

učiteľov bol záujem o postup ďalej pri tej panike logického myslenia učiteľov, 

zamestnancov a trošku aj poučenia personálu, aby zvážili svoje možnosti. Tak, ako ten 

zástupca tam zahynul, keď bránil učiteľku, aby sme vedeli, čo je ten aktívny strelec.  

Či je to pasívne držanie miesta, vyhrážanie s nožom na mieste, tak sa oni dožadovali, či 

by oni mohli prísť viacerí kolegovia a rozvinúť tú činnosť konkrétne, čo by mohlo byť 

dobré a ako sa hovorí, aby sme varili z toho, čo máme. Nie, aby sme im ukázali balistické 

kryty za 60 tis. do triedy, čo nie sme schopní urobiť, ale o tom logickom postupe.  
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A ten logický postup bol už v 1. prípade, keď sme evakuovali školy, kde zraniteľné školy 

majú mať prioritu tak, ako máme na Opátskom, kde sú postihnuté deti a preto aj s vami, 

riaditeľmi je veľmi dobre ten návrh zvážiť. Pretože najbližšia evakuácia má byť  

pre najmenších, ktorí nie sú odolní ako 2. stupeň, že vám vydržia vonku stáť a najbližšie. 

Či to budú obvodné oddelenia, ako aj my, kde máme kapacitu na krátku dobu, kým príde 

autobus zobrať deti. Máme aj zasadačku pre 70 ľud, ale budú aj na chodbe, aby vonku 

nestáli. Čiže tu ponúkame pomoc, no a na základe tej požiadavky týchto učiteľov sme 

povedali, že urobíme takú prvú pracovnú skupinu na Jazere, kde Opátske, Jazero, Krásna 

a pokiaľ bude záujem, tak aj iní. Bude teraz jedna takticko-špeciálna príprava ku týmto 

veciam ako postupovať, kde budú prizvaní aj mestskí policajti, pretože každý kto príde 

prvý na miesto bude to ruch a pomôže. Takže druhý októbrový týždeň by sme spravili tú 

prvú taktickú prípravu ohľadom toho ohrozenia. Či to bude stredný stupeň ohrozenia,  

o tej evakuácii kto rozhodne je na to už spracovaný manuál, tzv. mimoriadnych udalosti, 

kde rozhodneme, či je to riziko nízke, stredné alebo vysoké. Je tam dáme nízke, keď 

niekto všeobecne povie, tak ako teraz, že po celom Slovensku a nie konkrétne. Stredné, 

keď povie miesto, ktorý objekt, ale nedá čas. Vtedy už tomu venujeme pozornosť a keď 

nám niekto povie, že dnes na tom a tom mieste, v takej a takej hodine, tak je to maximálny 

stupeň rizika a vtedy robíme podľa týchto plánov. To všetko bude súčasťou tej taktickej 

prípravy toho zhromažďovania detí, toho presunu personálu až po ten návrh, čo budete 

chcieť z ktorej strany vy posunúť ďalej túto laťku, kde budú možnosti vyčleniť aj 

koordinátorov pre takéto situácie na školách. Nielen riaditeľ, ale aj učitelia, ktorí budú 

mať logistiku na starosti. Hovorím, bude to zaujímavé, pokiaľ bude z vašej strany záujem 

až do takých detailov, ktorým smerom budú utekať tie deti evakuované, pretože keď je 

aktívny strelec a školy sú robené tak, že sú dlhé chodby, sú mu dlho na muške na tej dlhej 

chodbe. Každá škola by mala byť prejdená z takého bezpečnostného hľadiska, čo ponúka, 

ktoré únikové vchody, či sú to pavilóny, či zabezpečíme pavilón, aby dovnútra nedošiel. 

Tam je tá drobná práca každého riaditeľa, kde ošetríme s našim odporúčaním a ten výcvik 

k tomu. Takže pokiaľ bude záujem, to Jazero, Opátske, Krásna a koho tam dáte ešte 

a bude tam zástupca tak, ako kolegyňa zo školy, radi to zoberieme. Budú tam príklady, 

živé veci, ktoré sú tak, ako tie Vrútky, keď naozaj na ulici v ohrození boli matky s deťmi, 

kde vybehli medzi nich a medzi nimi sa strieľali, tie zábery tam sú. Sú tam aj zábery 

útokmi, čoho je schopný taký človek s nožom na školách z celého sveta a bude tam aj ten 

príklad, ktorý bol ako prvý teroristický útok na týchto školách, kde 2 chlapci, ich 

rozobratie z pohľadu pedagogického vzoru, obci, polície, ako sa oni vyvíjali, keď 

vystrieľali celú školu, ako to pôsobilo na všetky orgány čo sa týka aj samospráv mesta. 

Z našej strany, keď bude záujem, sme ochotní ísť ďalej. Ste starostovia, keď to posuniete 

je to vo vašom obvode, my máme otvorené dvere v tom smere, lebo pomáhate nám  

do príchodu tou vašou pripravenosťou. Z naše strany všetko, ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Vlastne všetky tieto procesy sa 

samozrejme budú koordinovať s oddelením školstva, ktoré je priamo zriaďovateľom 

všetkých školských zariadení v meste Košice, okrem nejakých MČ. Takže pani vedúca 

chcela ešte niečo povedať k tomu.  

 

p. Lopušniaková, vedúca odd. školstva: Ja by som poprosila, aby sme mali túto informáciu, 

kedy to bude, kde to bude, aby to prišlo ku nám na oddelenie školstva a my potom 

sprocesujeme, aby všetky náležitosti, riaditeľov škôl, aby sa zúčastnili.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Áno, samozrejme. Preto pán riaditeľ sem prišiel, aby 

tlmočil túto ponuku a priamo sa to bude na školy, riaditeľom koordinovať, pretože 
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zriaďovateľom je mesto Košice. K tejto téme sa hlási pán Petrovčik, pán Ihnát, nech sa 

páči. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Faktická poznámka. Ďakujem pani 

predsedníčka a ďakujem za vyčerpávajúce informácie. Chcem sa poďakovať a zároveň 

chcem ale pripomenúť, lebo na úrovni mesta sa nachádza ešte 6 MŠ + 1 MŠ v Šaci, ktoré 

spadajú pod zriaďovateľskú pôsobnosti MČ. Takže Staré Mesto je v tomto výnimočné so 

Šacou, takže aby sa na to nepozabudlo. Lebo aj teraz som poslal SMS mojim riaditeľkám 

a oni o žiadnom policajtovi nevedia. Tak boli pridelení alebo neboli? Takže aby sme 

nezabúdali aj na MŠ.  

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Ja si dovolím jednu poznámočku, len  

na doplnenie, tie počty, ktoré som tam ja prezentoval, tak sú všetky deti bez ohľadu na 

to, že aký je status tej danej MŠ, ZŠ. To znamená, že my vieme aj o vašich MŠ, 

o súkromných, cirkevných atď. Takže všetky deti, ktoré na území mesta máme. Je tu ešte 

jeden malý opravný koeficient cca 5-7 % detí naviac. To sú tie deti, ktoré chodia z Košice 

– okolie do škôl a tieto počty musíme tiež počítať navyše.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za vysvetlenie. S faktickou pán starosta 

Ihnát.  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne  

za slovo. Chcem sa opýtať pána riaditeľa Macka, my sme podali jednu žiadosť za Sídlisko 

Ťahanovce, čo sa týka v zmysle zákona o policajnom zbore, dobrovoľný strážca 

poriadku. Žiadosť bola podaná na Okresnom riaditeľstve alebo Krajské to bolo. Aký je 

tam postup potom s tým človekom, aby sme sa dozvedeli vôbec informáciu či je prijatý 

medzi skupinu tých policajtov a bude môcť vykonávať túto službu alebo ako sa to 

dozvieme?  

 

p. Macko, zástupca Okresného riaditeľa Policajného zboru v Košiciach: Pokiaľ podáva žiadosť 

o prijatie dobrovoľného strážcu poriadku, riaditeľ základného útvaru dostane všetky 

potrebné písomnosti, vykonávajú sa určité previerky, školenie uvedenej osoby, ktorú 

navrhujete. Následne po absolvovaní všetkých týchto potrebných úkonov riaditeľ pokiaľ 

zhodnotí, že táto osoba je spôsobilá vykonávať činnosť dobrovoľného strážcu poriadku, 

predkladá krajskému riaditeľovi žiadosť o prijatie za dobrovoľného strážcu poriadku. 

Následne krajský riaditeľ odsúhlasí uvedenú žiadosť a vydáva preukaz dobrovoľnému 

strážcovi poriadku. Riaditeľ základného útvaru, u vás konkrétne pán Valko, ten má 

evidenciu o tom, koľko má následne prijatých dobrovoľných strážcov poriadku. Pokiaľ 

ste dali konkrétny návrh, obráťte sa na pána riaditeľa a ten vám oznámi, že má 2-3-4-5 

dobrovoľných strážcov poriadku.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujeme za vysvetlenie. Ešte pán starosta Babušík, nech 

sa páči. 

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem. Mne napadla taká vec, že 

v prípade, ak sú tieto útoky na ZŠ je možné týchto žiakov umiestniť aj do MŠ a opačne? 

Keďže veľakrát sa tieto objekty nachádzajú vedľa seba 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: To si myslím, že asi nie. Pani vedúca odpovie.  
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p. Lopušniaková, vedúca odd. školstva: To je pravda, ale MŠ sú veľmi malé. Ich kapacita je 

okolo 100-120 a niekde aj menej a na ZŠ máme minimálne 300 žiakov. Takže evakuovať 

do MŠ určite nie. Opačne je to možné, áno, lebo máme telocvične.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem. Skôr som myslel tie 

najmenšie ročníky, lebo riaditelia sa väčšinou pýtajú hlavne na tie najmenšie deti, keď 

náhodou. Tým, že nemôžu byť vychystané, obuté, oblečené a idú napr. do zimy.  

Tak bavíme sa možno len o prvákoch, druhákoch, tretiakoch, resp. 1. stupeň. Tak tam by 

tá kapacita mohla byť postačujúca.  

 

p. Lopušniaková, vedúca odd. školstva: Nemyslím si, lebo tie triedy v MŠ sú maličké. Tam nie 

je priestor.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Skôr ako len krajné riešenie. 

 

p. Lopušniaková, vedúca odd. školstva: Iste, samozrejme ak by sa neviem čo všetko dialo, tak 

áno, ale skôr opačne a teda MŠ do ZŠ. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne kolegovia. Má ešte niekto nejakú otázku 

na našich kolegov z okresného, krajského riaditeľstva, CO mesta Košice? Ak nie, 

ďakujem veľmi pekne za vašu účasť. Ďakujem veľmi pekne za ponuku toho cvičenia, 

ktorého by sme sa potom zúčastnili aj my ako štatutári. Predsa prevencia je to najlepšie, 

čo môže byť. Takže toto sa bude koordinovať už priamo s oddelením školstva 

a s riaditeľstvom. Ďakujem veľmi pekne pani vedúca. Ďakujem ešte raz za váš čas 

a ospravedlňujem sa za malý časový sklz. Ďakujem pekne a prajem ešte pekný deň.  

- - - 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne. Kolegovia vyhlasujem 5 min. 

prestávku.  

 

- - - po prestávke - - - 

 

Bod č. 3 

Materiály zaradené na najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktoré 

sa uskutoční dňa 12.09.2024 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže prechádzame na materiály, ktoré budú predkladané 

na MZ. Dohodli sme sa, že už od tejto rady máte zasielané materiály v takej podobe, ako 

sú predložené na MZ. Je to prehľadnejšie, pretože vždy od rokovania MR sa ešte veci 

pomenia, podopĺňajú. Aj vzhľadom na prehľadnosť pre vás a pre nás je lepšie, aby na 

rokovanie RS, ak je to možné, išli body podľa pozvánky na MZ. Vítam medzi nami aj 

pani vedúcu oddelenia ekonomického pani Kažimírovú a dohodli sme sa, že prejdeme 

jednotlivé materiály v bloku. Čiže navrhujem od bodu č. 2 po 16 a potom budeme 

pokračovať v celom bloku až do konca sú majetku veci, to si prejdeme zvlášť.  

 

2. Návrh VZN mesta Košice o správnom poplatku, ktorý treba uhradiť pred použitím 

niektorých pyrotechnických výrobkov, 

3. Aktualizácia zásad hospodárenia s majetkom mesta Košice, 

4. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice, 

5. Monitorovacia správa programového rozpočtu mesta Košice k 30.06.2024, 



17 

 

6. Monitorovacia správa o napĺňaní opatrení Plánu udržateľnej mobility mesta Košice  

k 1. 8. 2024 a návrh aktualizácie Stratégie rozvoja dopravy a dopravných stavieb mesta 

Košice (vrátane PUM), 

7. Informácia k napĺňaniu klimatických politík mesta Košice, 

8. Koncepcia rozvoja informačných technológií (KRIT) mesta Košice, 

9. Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Riešenie havarijného úseku 

na Kavečianskej ceste III/3391, Košice“ v rámci Výzvy na odstraňovanie kľúčových úzkych 

miest na cestnej infraštruktúre, zlepšenie regionálnej mobility a modernizácia miestnych 

komunikácií, Priorita Doprava, Opatrenie 3.2.3 Odstránenie kľúčových úzkych miest na 

cestnej infraštruktúre a zlepšenie regionálnej mobility prostredníctvom modernizácie  

a výstavby ciest II. a III. triedy, 

10. Príprava a predloženie Žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku, v rámci 

3. výzvy na predkladanie návrhov Európskej mestských opatrení, za účelom realizácie 

projektu Smart Asset Management for Sustainable Urban Development, 

11. Zapojenie Mesta Košice do projektu: MAG-NET, 

12. Spolupráca pri podpore nájomného bývania – memorandá, 

13. Výročná správa Creative Industry Košice n.o. za rok 2023, 

14. Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice – plnenie 

uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 2019, 

15. Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Polievka sv. Alžbety“ a ustanovenie jej podmienok, 

16. Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky „Primátorský punč 2024“ a ustanovenie jej podmienok. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže ak by niekto chcel k nejakému bodu sa niečo opýtať. 

Máme tu VZN, čo sa týka správneho poplatku pred použitím pyrotechniky, čiže aby 

dopredu sa zaplatil správny poplatok vo výške 100 EUR. Pokiaľ ho nezaplatí, tak  

po použití ten bude so 100 % prirážkou a sú tam nejaké doplnky, čo sa týka používania 

pyrotechniky na území mesta Košice. Ďalej je tu Aktualizácia zásad hospodárenia  

s majetkom mesta Košice. Dokument, ktorý musí mať, aj MČ musia mať zásady 

hospodárenia s majetkom, aj mesto Košice. Čiže tieto procesy sa mali aktualizovať, aby 

mohli byť schvaľované rôzne  prevody, predaje, prenájmy a zosúladiť to so zmenou 

zákona o majetku obcí, ktorý nadobudol účinnosť 1. novembra 2023. Na tomto pracovalo 

oddelenie právne, včera to bolo na majetkovej komisii. Potom je tu Informácia o stave 

spracovania nového územného plánu pre mesto Košice. Zástupcov tu nemáme, ale máte 

možnosť, ako MČ zvolať stretnutia, pripomienky vieme do kedy sa môžu dávať, čiže 

kedykoľvek ÚHA je k dispozícii. Potom Monitorovacia správa programového rozpočtu 

mesta Košice. Tento materiál bol prerokovaný na finančnej komisii. Sami vidíte  

a prechádzať tento materiál je to obdobné ako v jednotlivých MČ. Jednak mesto Košice 

schválilo rozpočet až 30. mája. Vidíte plnenie kapitálových výdavkov a plnenie 

jednotlivých aktivít mesta Košice. Časť týchto aktivít by mali byť naplnené v 2. polroku. 

Sú tam všetky ukazovatele podľa jednotlivých položiek, percentuálne vyjadrenie. Je tu aj 

pani vedúca, ak by sa chcel niekto niečo opýtať. Potom tu máme ďalšie Monitorovacie 

správy plánu udržateľnej mobility, klimatickej politiky, koncepcie rozvoja informačných 

technológií, informácia o príprave a predložení žiadosti, čiže štandardné materiály, ktoré 

majú formu informatívnej správy. Potom sú tu Odpočet plnenia koncepcie mestských 

podnikov. Na zastupiteľstve budú priamo riaditelia jednotlivých obchodných spoločností 

mesta Košice, kde tieto koncepcie, ak sa otvorí rozprava máte možnosť sa opýtať a priamo 

na nich adresovať nejaké otázky. A poslednými bodmi sú materiál MsP, pán náčelník 

bude prítomný na zastupiteľstve a posledné dva body sú Vyhlásenie dobrovoľnej zbierky. 

To sú štandardné body, ktoré sa zaradzujú na septembrové zastupiteľstvo, či už 

Primátorsky punč alebo Polievka sv. Alžbety sa v tomto formáte, ako pominulé roky 
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realizovali, mohli realizovať. V tejto chvíli otváram rozpravu. Hlási sa pán starosta Miloš 

Ihnát, nech sa páči.  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne ja by 

som zareagoval tak, že som členom legislatívno-právnej komisie a na komisii sme toto 

VZN, čo sa týka pyrotechniky rozobrali, odsúhlasili. Je to v poriadku, aj súhlasíme s tou 

100-kou, takže prešlo to komisiou, ale chcem poukázať na veľmi dôležitý fakt. Nesedí tu 

Ján Nigut, ale sedí tu Peter Kasterko, treba povedať, že cez obec Ťahanovce prechádza 

cez Hornád most. Ten most má byť uzavretý. ŽSR ho má uzatvoriť a má urobiť len 

podchody pre peších a pre cyklistov. Vážení, žiadna náhrada zatiaľ neexistuje a vážne sa 

o tom rozpráva. My sme urobili krok k tomu, že sme napísali list na ŽSR, mesto Košice, 

a samozrejme, že budem ten, kto bude organizátorom veľmi dôležitého rokovania. Tento 

most spája Sídlisko Ťahanovce – Obec Ťahanovce a vlastne celé Košice, s Aničkou, 

s Podhradovou, so Severom atď. Je to veľmi dôležitý most, no neviem si predstaviť, že 

sa uzatvorí a vážne sa bavíme o tom, že sa uzatvorí. To je vážna vec. Poslali sme včera 

list a robíme predvoj toho, aby sme tú situáciu riešili alebo náhradnú situáciu riešili 

bontónovým mostom alebo akýmkoľvek, ale jednoducho treba to riešiť. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A kto informoval o uzatvorení mosta? Z kade išla takáto 

informácia a ako dlho má byť tento most uzavretý, z akého dôvodu?  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. ŽSR Košice uzatvoria 

tento most navždy, kvôli rýchlosti vlakov atď., čiže uzatvoria ho. V najbližšiu dobu sa 

chystajú. Treba povedať, že aj ÚHA to potvrdilo na našom stretnutí na Sídlisku 

Ťahanovce. Pýtal som sa na to a pán Kropp aj pán Jerguš potvrdili, že áno, chystá sa to 

a nevedia s tým pohnúť. Že sú radi, keď niekto do toho začne špárať, aj do samospráv, 

aby ten predvoj toho rokovania bol urobený. A ja to rokovanie aj zorganizujem. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, čiže na mieste budú určite aj ŽSR, ich priamo 

kontaktovať a tá odpoveď od nich musí prísť a potom budú postupovať určite ďalšie 

kroky. Dobre kolegovia, tieto základné materiály sme si v takej podobe, ako boli 

zverejnené prešli. Je tu aj memorandum, ktoré pán primátor spomínal, o podpore 

nájomného bývania. Ak sa nikto nehlási, tak uzatváram rozpravu a dávam hlasovať 

o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu predložené 

materiály pod bodmi č. 2 až 16 prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. Nech 

sa páči, prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 2 -  za: 10, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené, nie je nás tu 

dostatok. Malo by nás tu byť 13, takže toto hlasovanie vyhlasujem za zmätočné a budeme 

opakovať hlasovanie. Poďme sa ešte raz prezentovať a potom ešte raz hlasovať. Dobre 

kolegovia, budeme hlasovať ešte raz, keďže sme nemali dostatočné kvórum.  

Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu predložené materiály pod bodmi č. 2 

až 16 prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 3 -  za: 12, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

 



19 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalšími bodmi. Sú to prevažne všetky majetkové body: 

 

17. Návrh na zaradenie Spojenej školy Ľ. Podjavorinskej 1, Košice s organizačnou zložkou MŠ 

Hrebendova 5, Košice a organizačnou zložkou ZŠ Ľ. Podjavorinskej 1, Košice do siete škôl 

a školských zariadení Slovenskej republiky, 

18. Výpožička telocviční v objekte ZŠ Krosnianska 2 v Košiciach pre FK Košická  

Nová Ves, o.z., 

19. Priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre 

Arcidiecézna charita Košice, 

20. Priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre Klub 

Forresta Gumpa, n.o., 

21. Priamy nájom pozemkov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre FC Lokomotíva Košice, 

a.s., 

22. Priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre  

Občianske združenie VIGANČEK, 

23. Priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre Cirkevná 

materská škola sv. Bernadety, 

24. Priamy nájom nebytových priestorov a pozemkov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre 

Dobrá škola, n.o., 

25. Návrh na prevod práv a povinností vo veci presunu Centra komunitných sociálnych služieb 

v Krásnej (CKSS) na Stredisko sociálnej pomoci mesta Košice (SSPmK), ako jeho 

organizačná súčasť a návrh na rozšírenie zriaďovacej listiny SSPmK , 

26. Zníženie ceny nájmu nebytového priestoru v objekte na Hlavnej 105 v Košiciach pre 

Slovenský zväz protifašistických bojovníkov, oblastná organizácia Košice, z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa, 

27. Prenájom časti pozemku pre MČ Košice-Západ za účelom realizácie stavby „Výstavba 

detského ihriska na Obchodnej ulici“ v k. ú. Terasa z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

28. Prenájom pozemkov v k. ú. Severné mesto, Letná, Huštáky pre účely rekonštrukcie 

dopravnej infraštruktúry  v rámci stavby „Tlačiarne – úprava dopravnej infraštruktúry“ z 

dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

29. Prenájom časti pozemku pre Mestskú časť Košice – Myslava za účelom realizácie 

plánovanej výstavby verejného osvetlenia – ulica Za dolným mlynom v k. ú. Myslava z 

dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

30. Prenájom pozemkov na Mengusovskej ulici pre Východoslovenskú vodárenskú spoločnosť, 

a.s. z dôvodu  hodného osobitného zreteľa, 

31. Prenájom pozemkov v k. ú. Železiarne pre spoločnosť Valcovňa profilov a.s. z dôvodov 

hodných osobitného zreteľa, 

32. Prenájom pozemkov v  k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby: „Europark, 

Európska trieda, Košice“ pre MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných 

osobitného zreteľa, 

33. Nájom z dôvodov hodných osobitného zreteľa  medzi Správou mestskej zelene v Košiciach 

a Mestskou časťou Košice – Nad jazerom – časť parcely C KN č. 4440/2, k. ú. Jazero, 

34. Nájom z dôvodov hodných osobitného zreteľa  medzi Správou mestskej zelene v Košiciach 

a Mestskou časťou Košice – Nad jazerom – časť parcely C KN č. 4091/88, k. ú. Jazero, 

35. Nájom pozemkov v k. ú. Severné mesto pre občianske združenie Iniciatíva Poď na dvor, 

o.z. za účelom užívania komunitnej záhrady z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

36. Prevod pozemku  parc. CKN č. 148/10, k. ú. Letná pre J. S. z dôvodov hodných osobitného 

zreteľa, 
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37. Prenájom pozemkov, časti parciel v k. ú. Skladná a v k. ú Južné Mesto pre Mestskú časť 

Košice – Juh z dôvodov hodných osobitného zreteľa za účelom výstavby kontajnerovísk, 

38. Zámena pozemkov v k. ú. Letná medzi mestom Košice a spoločnosťou SHX, s.r.o. z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa s finančným vyrovnaním v prospech mesta Košice, 

39. Určenie spôsobu prevodu podkrovného  bytu č. 17-S  v dome  na ul. Garbiarska  č. 7 pre 

nájomcov Ing. A. A. a manželku V. A.  z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

40. Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Čermeľ pre MVDr. V. H. a Ing. M. H. z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa, 

41. Odňatie zo správy K 13 - Košické kultúrne centrá a  následné zverenie nehnuteľností  

v rámci areálu Amfiteátra, Festivalové námestie 2, Košice do správy  Mestskej časti  

Košice – Sever, 

42. Odňatie  pozemkov v  k. ú. Stredné Mesto zo správy Mestskej časti Košice – Staré Mesto, 

43. Šatníkové skrinky – odňatie  majetku mesta Košice zo správy príspevkovej organizácie K 

13 – Košické kultúrne centrá a výpožička TEPELNÉMU HOSPODÁRSTVU spoločnosti s 

ručením obmedzeným Košice, 

44. Odňatie parcely  CKN č.1568/6, k. ú. Južné Mesto, zo správy Správy mestskej  zelene  

v Košiciach, 

45. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti - priamy predaj pozemku, parcely registra  

C KN č. 4096/68 v k. ú. Jazero, 

46. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti - priamy predaj pozemku, parcely registra  

C KN č. 4096/70 v k. ú. Jazero, 

47. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľností - priamy predaj pozemkov, parciel registra  

C KN č. 4096/45, č. 4096/46 a časti pozemku, parc. č. 4096/1 v k. ú. Jazero, 

48. Určenie spôsobu prevodu nehnuteľností - priamy predaj pozemkov, parciel registra  

C KN č. 4096/47 a 4096/48 v k. ú. Jazero, 

49. Určenie spôsobu prevodu – priamy predaj pozemkov v k. ú. Jazero pre MUDr. M. Š. a 

manželku Ing. Z. Š., 

50. Určenie spôsobu prevodu -  priamy predaj pozemkov v k. ú. Jazero pre Ing. M. Š. a 

manželku Mgr. Z. Š. a E. E., 

51. Klzisko Mestský park - zverenie majetku mesta Košice do správy príspevkovej organizácie 

Správa mestskej zelene v Košiciach a výpožička TEPELNÉMU HOSPODÁRSTVU 

spoločnosti s ručením obmedzeným Košice, 

52. Zverenie stavieb realizovaných v rámci revitalizácie parkov a vnútroblokov na území mesta 

Košice do správy jednotlivým mestským častiam, 

53. Zverenie stavieb realizovaných v rámci revitalizácie vnútrobloku Jasuschova/Bauerova do 

správy MČ Košice – Sídlisko KVP, 

54. Zverenie stavieb realizovaných v rámci revitalizácie parkov, vnútroblokov na území  mesta  

Košice  a budovy  Magistrátu mesta Košice  do  správy  Správe  mestskej  zelene  v 

Košiciach a zrušenie uznesenia č. 423 zo dňa 15.05.2024, 

55. Zverenie stavby „ Zeleň Južná trieda,  v rámci  stavby  rekonštrukcia chodníka  II. etapa “ 

do  správy  Správe  mestskej  zelene  v Košiciach, 

56. Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Jednotlivé body boli prerokované v komisiách, sú v súlade 

so Štatútom mesta Košice. Takže ak má niekto niečo, nech sa páči, rozprava je otvorená. 

Máme tu už aj osobitné zretele, ktoré idú podľa nového formátu, čiže podľa toho nového 

znenia zákona, majú úž aj znalecké posudky. Nech sa páči, pán starosta Krcho. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel 

vystúpiť a hlavne poprosiť kolegov starostov, ktorí sú aj v poslaneckom zbore o podporu. 
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Bod č. 19 Arcidiecézna charita v Košickej Novej Vsi, Poľná ulica. V materiáloch máme 

predĺženie zmluvy. Charita tam sídli od roku 2008, čo je 16 rokov, momentálne žiadosť 

Arcidiecézna charita dala o ďalších 10, mesto Košice sa s nimi dohodlo na 3 a ja, ako 

starosta MČ zastupujem hlavne občanov žijúcich nielen v danej lokalite, ale v celej MČ 

a 3 roky je podľa môjho názoru tak isto veľa, pretože za 16 rokov sa nespravilo nič  

a za 3 roky sa nespraví tak isto nič. Ten jeden rok, ktorý budem dávať pozmeňujúci návrh 

by som chcel podporiť a vysvetliť v tom ponímaní, že väčšinou sa veci hýbu pod tlakom. 

Keby tých zriadencov, ktorých tam je od začiatku viac ako 100 a ten počet neubúda, aj 

napriek prísľubu, od roku 2019. Veci sa nepohli a nevyriešili, tak si nemyslím, že keď sa 

to nepohlo doteraz, tak sa pohne v priebehu tých 3 rokov. A čo za tie 3 roky?  Tam chýba 

nejaká záruka zábezpeky, že za tie 3 roky niečo niekto spraví či zo strany mesta, KSK 

alebo tej charity, aby ten stav sa tam zmenil a aby nebol taký, aký tam je. To mi tam 

chýba, preto nemôžem podporiť 3, lebo potom môžem povedať 2 alebo 1, 7 alebo 8. Preto 

ja budem dávať pozmeňujúci na rok a nech sa s tým popasuje mesto, lebo si myslím, že 

je to dosť citlivá téma tá sociálna oblasť vo všetkých MČ a my nemáme spracovanú 

koncepciu, že kde, kto, ako to nejakým spôsobom vybuduje a bude sa starať o tú sociálne 

slabšiu komunitu. Týmto návrhom, chcem taký laický a jednoduchý tlak na mesto Košice 

a na všetky kompetentné orgány vynaložiť. Keby som videl návrh zmluvy, kde bude 

napísané áno, 3 roky, ale do roku 2025 bude spracované toto, 2026 toto, aby som videl, 

že nejaký ten progres v pláne je, tak okej, nech sú to 3 roky. Ale keď nie je a je to len 

ďalšie predĺžené, tak tam dajme rok a už budete musieť tlačiť. Nechcem rozoberať 

problematiku prečo, za čo, na čo, na to sú rôzne dokumenty. Ja to vnímam ako citlivú 

tému a nerád by som  takúto konkrétnu diskusiu viedol na zastupiteľstve, lebo vieme 

veľmi dobre, aké naše zastupiteľstvá sú a nakoľko je to naozaj citlivá téma, tak tam 

rozoberať veci, ktoré sa udiali a dejú, tak to si nezaslúži nikto. Preto by som to rád vyriešil 

kultivovane, inteligentne. Rok alebo ten bod stiahnem z rokovania. Toľko na vysvetlenie, 

ak má niekto nejaké otázky veľmi rád ich zodpoviem. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pán starosta. Nech sa páči, pán starosta Ihnát.  

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne.  

Áno, ja plne chápem kolegu Krcha. Len tá otázka je, že za ten rok neurobíš absolútne nič. 

Tie 3 roky sú tiež málo, ale zahlasujem za tie 3 roky. Máš pravdu v tom, že tá charita by 

mala ukázať plán aj s mestom Košice, že čo ďalej, či idú niečo stavať, rozširovať alebo 

ich niekde premiestnia.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Michal hovorí o tom, aby bol trošku psychologický tlak. 

Tu sme my poslanci a nikto by si toto nevzal na hlavu, že by tých ľudí vyhodil na ulicu 

s tými deťmi. Vyslovene ide o to, aby sa vytvoril tlak. Tú zmluvu vieš o rok predlžiť 

znova. Ten jeden rok má slúžiť vyslovene možno ako nejak mechanizmus trošku toho 

tlaku, poďme to rozhýbať. Druhá vec, je tam medzinárodná ZŠ a asi aj MŠ pre VOLVO, 

čiže exkluzívna škola v jednej budove a toto tu. A toto sa vzájomne bije, čiže mesto musí 

v rámci tej sociálnej politiky spolupracovať, nájsť adekvátne bývanie, zabezpečenie. Ale 

aj charita, katolícka cirkev, ja verím, že majú finančné prostriedky, sa musí trošku 

spolupodieľať na riešení tohto stavu. Michal to ešte doplní.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ja by som akceptoval aj tie 3 roky, keby 

som videl návrh zmluvy, kde budú nejaké míľniky, ktoré sa majú naplniť, aby tie 3 roky 

boli postačujúce. Prečo im nedávajú 7 ale 3 roky? Ja som dal aj návrh pani Gurbáľovej, 

stiahnime tento bod z rokovania, nakoľko je to citlivá téma a nerád by som to rozoberal 
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a sadneme si s kompetentnými a dáme to dokopy. Za zavretými dvermi by sa to vyriešilo, 

je to naozaj citlivá téma a potom to príde na MZ. Máme čas do konca roka, oni majú 

zmluvu do 31.12. Preto som dal alternatívu B, keď to nestiahnete a nechcete o tom 

rokovať a dohodnúť sa, tak potom dajte na 1 rok. To boli tie návrhy, ktoré som dal pani 

námestníčke. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pani starostka Súkeníková. 

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážení kolegovia, 

naša MČ myslím si, že pomohla tomu zariadeniu, lebo prednedávnom sa schvaľoval 

osobitný zreteľ čo sa týka Kórejskej ulici a sme si zobrali také 4 rodiny, to je cca 20 ľudí. 

Verím, že sa tam to centrum vybuduje a trošku odbremeníme MČ Košická Nová Ves  

od tohto problému aspoň čiastočne. Ale tiež som toho názoru, že poďme o tom rokovať 

za zatvorenými dverami. Je to citlivá téma, na MZ sa otvorí búrlivá diskusia, ktorá je 

zbytočná, ale treba to riešiť.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Toto presne Michal hovorí, že toto sa nemá prať na MZ. 

Nikto tie ženy a matky nechce vyhnať. On chce len poukázať na tú, povedzme, nečinnosť 

mesta, ale aj druhého subjektu. Aj na tej Kórejskej, keď budeš mať 4 rodiny, tak dohľad 

na 20 ľudí je jednoduchší. Dobre kolegovia, poďme ďalej. Nech sa páči, pani starostka 

Súkeníková.  

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ja by som sa chcela informovať ku tým 

prezentáciám MČ. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nebolo to zámer, aby niekto bol prinútení z ostatných MČ 

vystupovať. Ja som na MR zaradila bod Informácia o správe MČ Nad jazerom, pretože 

veľakrát z toho predsedníckeho stola zaznieva, že MČ nič nerobia alebo robia nad rámec 

a nemajú to robiť. A pán primátor potom navrhol, aby to nebolo diskriminujúce nech tam 

je Informácia MČ a keď má niekto potrebu povedať čo v MČ robí, aby to nebolo 

pokútnym spôsobom, že o polnoci posielam materiál, že toto chcem zaradiť. Nie, je tam 

bod a keď má niekto potrebu v tomto bode alebo na ďalšom rokovaní, bude mať časový 

priestor si túto správu pripraviť čo tá MČ robí, v akom rozsahu. Rozsah je 15 min. Je to 

aj edukácia pre ostatných kolegov. Nie je to povinné. Nech sa páči, pani starostka. 

 

p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ja si myslím, že je to veľmi dobré odprezentovanie 

MČ, lebo napr. aj naša MČ odkedy som nastúpila do úradu bojuje s veľkými problémami 

a málo ľudí o tom vie, takže ja budem veľmi rada, že to odprezentujem čo všetko robíme. 

Lebo to nie je len MČ úrad, ale má aj pridružené pracoviská, ktoré pracujú pravidelne  

na tom, aby sa zabezpečila sociálna oblasť, kultúrna oblasť, šport. Takže široký zámer 

má tá MČ. A potom ešte mám jednu otázku, ako budeme zabezpečovať čistotu, keď končí 

projekt Aktivační pracovníci. Vtedy sa ukáže pravda, lebo aj včera som mala kontrolný 

deň na Davida Feju, neskutočný bordel. Hanba, že 50 m. od centra taká špina, odpad 

v tráve.   

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: My už obstarávame priamo zamestnancov do trvalého 

pracovného pomeru na čistotu a poriadok. Pán Krcho, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. K tomu bodu Informácia 

o činnosti a aktivitách MČ, s týmto sa veľmi nestotožňujem, pretože nie je to vhodný 
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formát, keď sa chce niekto prezentovať. Aj pani predsedníčka povedala, že dáme 

aparátom a pripravia nám. Vážení kolegovia, veľké MČ keď chcete tak si vymyslíte 

nejaký formát, ale malé MČ, ja nemám aparát. Som len ja a maximálne jeden človek, 

ktorý by mi s tým vedel pomôcť. A malé MČ sa majú prezentovať? Ako toto keď začnete, 

vytvoríte takú vojnu, pretože ja nebudem mať prezentáciu, čo urobila MČ, ale budem mať 

prezentáciu o tom, čo robíme my v rámci kompetencií, za aké peniaze a čo vy. A potom 

uvidíme, že čo. Toto chcete? Veď máte média, KOŠICE:DNES, Korzár, Facebooky. 

Máte všetky možnosti, tak sa odprezentujte a nezneužívajte MZ na svoju sebeprezentáciu. 

Vy sa prezentujete stále veľké MČ, veď my vás vidíme. Články keď sú, tak sú len 

o veľkých MČ, či už pozitívne alebo negatívne. Ja som za to, keď sa chce niekto 

odprezentovať, nech si doplní bod a nech sa odprezentuje. Nie, aby to bol bod 

zastupiteľstva, že ktokoľvek môže. Keď niekto chce, dajte si Informatívna správa MČ 

Košice - Nad jazerom, nech sa páči. O mesiac nech je tam Igor. Doplňte si bod, ste 

poslanci, doplňte si to, ale neúkolujte starostov a starostov malých MČ.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pozri sa Michal, kto bol na MR vie, že ja som tento bod 

predložila za svoju MČ. V žiadnom prípade to nebolo, že by som ja niekoho úkolovala 

a práve rezonuje redukcia MČ a toho všetkého, tak práve aj tá malá MČ a ten starosta by 

sa mal aj vo svojom záujme prísť odprezentovať to, čo robí v rámci štatútu, koľko 

činností. Všetky tieto veci máš v záverečnom účte. Čiže nie je to povinnosť, pripravíš sa 

a vystúpiš kedy chceš. Toto je priestor na to, aby sme držali spolu a boli konzistentní. 

Čakajú nás ešte veľmi dôležité veci, potrebujeme doriešiť financovanie MČ, ekonomiku. 

Financovane predprimárneho vzdelávania sa zmenilo, čiže ak budeme vedieť aké budú 

normatívy, ako to pôjde do grantov a koľko to bude v konečnom dôsledku pre mesto 

podielových daní, z toho sa vypočítava ten vzorec. Tieto veci si budeme musieť dať veci 

do poriadku. Takže určite budeme zasadať častejšie. Nech sa páči, pán starosta Babušík.  

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ďakujem. Chcel 

som si to nechať do bodu Rôzne. Viete, že som minulý rok otvoril v rámci nášho klubu 

zlučovanie MČ. Je tu pravdepodobne budúci kandidát na ďalšieho primátora, ktorý 

rozpráva o zlučovaní v NR SR, ktorý chce predkladať model 4 MČ + nejaké či už Staré 

Mesto alebo Luník IX atď. Takže vás aj touto cestou chcem aj vyzvať o spoluprácu 

v súvislosti s prípravou, lebo máme možnosť, že buď to bude 9-10-11 z našej dielne alebo 

to budú 4 MČ. Takže je to na nás, lebo inak to spravia bez nás v NR SR. Je to teraz 

otvorená diskusia, vítam akékoľvek pripomienky. Materiál mám rozpracovaný. Myslím 

si, že je najvhodnejší čas sa rozprávať o tom, aby prechodnejší variant bol ten náš 

v zastupiteľstve. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem. Ešte vám chcem povedať, že avizujem návštevu. 

19. septembra chce prísť do Košíc predseda ZMOS-u pán Božik, takže uvidíme, kde 

dohodneme rokovanie. Ja som sa ho pýtala, že či pozvať všetkých starostov alebo len 

tých čo sú v ZMOS-e. Pravdepodobne pozveme všetkých starostov. Tá nosná téma bude 

určite MČ, dofinancovanie MČ, miest a obcí na Slovensku. Pán starosta Kavuľa, nech sa 

páči.  

 

p. Kavuľa, starosta MČ Košice – Pereš: Ďakujem pekne. Otvorili sa 2 témy, v obidvoch je veľa 

emócii. Ja keď som čítal pozvánku na dnešné rokovane a na tom konci bolo napísané,  

že možnosť prezentácie MČ, tak som rovnako nad tým rozmýšľal ako kolega Miško,  

že k čomu to má celé vlastne smerovať. To, čo povedala pani predsedníčka má svoje 

logické jadro, je to určite myslené veľmi dobre a veľmi čestne. Som o tom absolútne 
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presvedčený, len nie som presvedčený o tom výsledku. Tie malé MČ pri tej prezentácii 

ďalších, veľkých MČ, aj keby sme sa všetci potrhali, nemôžeme mať takúto prezentáciu 

ako veľké MČ. Ja len chcem povedať, že raz ročne, keď sa odprezentuje čo v rámci svojho 

rozpočtu, ktorý máme my a ktorý máte vy, veľké MČ. Lebo musia byť nejaké 

porovnateľné ukazovatele, keď to chceme ukázať. Lebo potom my naozaj vyjdeme my, 

14-ti, že tí naozaj nič nerobia oproti tým 8-mim. Ja chcem povedať, že plne súhlasím 

s Mišom a tým pádom podporujem aj Lenku a nemyslíte to zle ani jeden, ani druhý. 

Odprezentujme MZ obyčajnou správou, to čo povedal Mišo. Áno, odpočty sú všade. 

Odpočítajme, dajme MZ, pánom poslancom, ktorí aj budú rozhodovať o nejakej 

budúcnosti tohto územného usporiadania v meste Košice, aby bolo vidieť čo naozaj 

robíme. Ja osobne nie som za to, aby som ja mal vystúpiť a odprezentovať svoju činnosť, 

ale som za to, aby raz ročne bola takáto správa, aby aj zástupcovia mesta v zastupiteľstve 

vedeli, čo sa naozaj robí a čo sa nerobí. Ďakujem za pozornosť. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán starosta. Dobre, prešli sme si 

materiály, vieme čo nás čaká. Takže dávam hlasovať o pozmeňujúcom návrhu, ktorý 

doplnil pán starosta Krcho k bodu č. 19. Tento návrh obsahuje zmenu v uznesení z doby 

určitej 3 roky na dobu 1 roka. Nech sa páči, hlasujme o pozmeňujúcom návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4 -  za: 10, proti: 0, zdržali sa: 3 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené. Takže teraz 

dávam hlasovať o pôvodnom návrhu. Takže hlasujeme samostatne o bode č. 19 a ostatné 

spojíme. Takže hlasujeme o materiály ako bol predložený.  

 

Hlasovanie č. 5 -  za: 9, proti: 1, zdržali sa: 3 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené. Dobre 

kolegovia, teraz budeme hlasovať o zvyšných bodoch, čiže od bodu č. 17 s vylúčením 

bodu č. 19, lebo ten sme už mali a až po bod č. 56. Návrh na uznesenie: Rada starostov 

odporúča mestskému zastupiteľstvu predložené materiály pod bodmi č. 17 až 56, okrem 

bodu č. 19 prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. Nech sa páči, prosím, 

hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 6 -  za: 11, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 4 

Rôzne 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, máme tu ešte pána Takáča. Chcete ešte vy niečo, 

čo sa týka zásad hospodárenia s majetkom, nejaké zásadne zmeny, zmena Štatútu mesta 

Košice, legislatíva? Ešte jedna zásadná vec, zmena štatútu. Čo sa týka fungovania nového 

systému MČ musí byť najneskôr urobená, ak by sme povedali, že nové volebné obdobie 

bude iné, takže sa bavíme, že do októbra 2025 by sme mali mať veci vyčistené. Čiže 

v októbri musí byť prijaté, schválené. Nech sa páči, pán Babušík. 
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p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ja som chcel 

veľmi stručne dopovedať, že treba sa nad tým celým zamyslieť aj z toho dôvodu, že 

zákonodarca v tomto prípade nemá ten časový limit do vyhlásenia volieb. Čiže tam sa 

bavíme aj o jari 2026, že ten zákon vie prejsť, kým nebudú vyhlásené voľby v rámci 

komunálnych záležitostí. Treba sa ešte pozrieť aj na to zlučovanie ako také alebo to 

tvorenie nových celkov z 2 pohľadov. Ak to predložíme a nedohodneme sa, použijú to 

proti nám, že sa nevieme dohodnúť a museli to spraviť oni, alebo ak to nepredložíme 

a vôbec to nenavrhneme, tak povedia, že čakali dosť dlho a musia to spraviť oni. Čiže 

východisková cesta alebo tie variácie tam veľmi nie sú, čiže preto vás chcem kolegovia 

poprosiť, ak máte nejaké pripomienky, ak máte niečo, čo by ste chceli dopracovať.  

Ja určite nebudem predkladať do tohto zastupiteľstva pri zmene štatútu tieto veci. Myslím 

si, že k tomu treba, po tom všetko čo sa udialo, samostatné rokovanie. Takže máme čas 

tak do 2 mesiacov, by som povedal, aby to išlo vonku. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Hlási sa pán starosta Nigut, nech sa páči. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel krátko 

vyjadriť k téme, ktorá bola načrtnutá a bolo by dobré naozaj neobchádzať demokratický 

inštitút. To znamená, minimálne sa porozprávať s tými ľuďmi a pýtať sa, ak nie 

v referende, tak minimálne sa s nimi stretnúť. Bolo by to slušné, aj praktické. Ja chcem 

len pripomenúť, že v takomto období v auguste, v septembri v roku 1967 sa naozaj 

konalo stretnutie v jednotlivých dedinských častiach, ktoré boli násilne pričlenené 

k mestu, aspoň formálne v zápisnici to tak je, že sa stretli a pýtali sa ľudí, že či chcú 

a nechcú a za akých podmienok. Toto tu mi naozaj nepripadá ani korektné, ani 

demokratické, že v podstate mnohé malé MČ nemajú ani zástupcu v MZ, lebo taká bola 

redukcia samotného zastupiteľstva, keď začínalo pri 80 poslancoch a každá MČ bola 

zastúpená v poslaneckom zbore. Ja som už avizoval, že zvolám stretnutie s občanmi 

a predstavte im ten model a čo to bude znamenať, čo táto zmena prinesie týmto ľuďom. 

Lebo mne sa zdá, že je to redukcia všetkých služieb a nie len o redukciu formálne MČ, 

že starostu nebudú mať a všetky ostatné veci sa budú konať. No, nebudú sa konať. 

Neviem či vôbec viete, ale občania MČ Ťahanovce sa vyše 20 rokov súdia s mestom 

a doteraz nemajú výsledok ešte ani z Najvyššieho súdu, že kto má právo. Takže ak 

očakávate redukciu, tak potom zákonným spôsobom, ktoré sú nárokovateľné.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Babušík, nech sa páči. 

 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Inštitút referenda 

tu spomenutý bol, ale ten nehovorí o tom, že sa má konať iba v niektorej MČ, ale má byť 

celomestské. To znamená, že k odlúčeniu niektorej konkrétnej MČ sa vyjadruje celé 

mesto, tzn. že inštitút referenda v tomto prípade nie je porušené. A druhá vec, viete, že 

túto tému som otvoril ešte na jeseň minulého roka. Témy, ako takej som sa nevzdal, lebo 

si myslím, že je potrebná. Mne záleží len na tom, aby to bolo spravené zdola a nie zhora 

a príde nám niečo nakázané. Prešiel rok, aby sme mohli nejako spolu diskutovať. Bolo 

podané podanie a čakalo sa čo ďalej, utíchlo to a neviem či niektorí kolegovia si mysleli, 

že to ostane tak a nič sa s tým nespraví. Teraz vidíte, že nás to dobieha a za tie 2 mesiace 

sa určite toľko toho nestihne, ako sa dalo za rok. Ten materiál dávame ešte dokopy, teraz 

je príležitosť možno aj na nejaké stretnutie s občanmi, podnety. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Nigut.  
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p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ak chcete, aby vás odsúdila história, ako 

komunistické správanie súčasných ľudí, tak nech sa páči, konajte pod časovým tlakom. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia ďakujem a uzatváram tento bod. 

 - - - 
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Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

24. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 10.10.2024 

Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

Ing. Igor Petrovčik...............................................................................podpísal dňa: 28.10.2024 

 

 

Ing. Michal Krcho................................................................................podpísal dňa: 29.10.2024 
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